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Ezúton tájékoztatom a vá-
ros lakosságát, hogy au-
gusztus 28-tól a várkert 
felújítási- építési munkák 
miatt lezárásra kerül. A 
gyalogos forgalom a köz-
ségi fürdő és a Huszárvár 
utca irányából a Rákóczi-
váron keresztül továbbra is 
biztosított. Köszönöm a la-
kosság megértését! 

Nyiri Tibor polgármester

INTERJÚ 
Drótár Ilona több évtize-
den keresztül volt a csoko-
ládégyár szakszervezeté-
nek a titkára. Szinte min-
den dolgozót ismert, mun-
kája során mindig a gyár 
munkásainak az érdekeit 
képviselte. A vele készí-
tett interjú a 9. oldalon ol-
vasható.

Szerencs Város Önkormányzata, valamint a Szerencsi Művelődési 
Központ és Könyvtár augusztus 19-én rendezte meg 
 Ond Vezér Napját. Cikkünk a 15. oldalon olvasható.

ZÁRVA!



Szerencs Város Önkormányzata nevében a 
résztvevőket Oleárné dr. Kádas Marianna cím-
zetes főjegyző köszöntötte. Beszédében örö-
mének adott hangot, hogy a tábor egyik állo-
mása a szerencsi Rákóczi-vár, hiszen itt renge-

teg élménnyel és történelmi tudással gazdagod-
nak a fiatalok. 
Oleár Zalán, a Magyarország Felfedezői Szövet-
ség vezetőképző táborának az irányítója érdek-
lődésünkre elmondta, hogy a 34 éves szövetség 
célja a szülőföld, a haza felfedezése, nemzeti ér-
tékek és hagyományok megőrzése, továbbá a 
közösségi élet ajándékosztó erejének építése. 
Hozzátette, rendszeresen szerveznek a gyere-
keknek táborokat, felfedezőutakat, pályázatokat 
és különböző rendezvényeket. A téma, ami köré 
az idei tábor szerveződött a Rákóczi-szabadság-

harc, illetve az 1848–49-es forradalomi esemé-
nyek. „A helyszín igazából adta magát, a Rákóc-
zi-vár tökéletes választás volt, hogy a gyerekek 
megismerjék a dinasztia teljes történetét” – 
mondta Oleár Zalán. Hangsúlyozta, a tábor egy 
héten keresztül tart, ami alatt a térség több ne-
vezetességét is felkeresik. 
Csicsai Eszter táborvezető kérdésünkre elmond-
ta, hogy az idén 55 gyermekkel kezdték meg a 
tábort, közölük sokan Felvidékről és Erdélyből 
érkeztek. „Rengeteg visszajáró táborozónk van, 
ezt nagyon jó látni. Ez nekünk fontos, hiszen be-
lőlük idővel táborvezetők válnak. Visszajelzések 
terén is nagyon jól állunk, az erdélyiek körében 
rendkívül népszerűek vagyunk, a korlátozott lét-
szám miatt igazi verseny alakul ki, hogy ki jöhet 
Magyarországra” – mondta Csicsai Eszter. Hoz-
zátette, jó irányban halad a szövetség jövője, 
rengeteg lelkes fiatalokból álló gárda verbuvá-
lódott össze, nagyon sok potenciált lát bennük. 
A gyerekek egy teljes napot töltöttek el váro-
sunkban, felfedezték a Rákóczi-várat, megtekin-
tették a Zempléni Múzeum tárlatát, a nap végén 
pedig számháborút vívtak a várkertben.

A gyerekek teljes napra birtokba vették a várat.

Visszakerült méltó helyére az emlékkő.

A 37-es számú főút fejlesztése során a Szerencs Hild-díjára a figyelmet rá-
irányító kőtömböt az építkezési munkálatok miatt a Szerencsi Városgazda 
Non-profit Kft. telephelyére szállították. Miután elkészült a beruházás és 
birtokba vették az autósok az utat, a cég dolgozói visszahelyezték az em-
lékoszlopot méltó helyére. A Hild János-díj a Magyar Urbanisztika Társaság 
legrangosabb kitüntetése, mellyel 1968 óta ismerik el a településfejlesztés-
ben, illetve a rendezésben kiemelkedő eredményt elérő települések, illetve 
személyek munkáját. Szerencs ezt a rangos elismerést 1998-ban kapta meg.

ÚJRA RÉGI HELYÉN 
AZ EMLÉKKŐ

Örömmel töltenek el azok a Szerencs és a környék természeti szépségeit 
bemutató túrák, amelyeken az idősebb korosztály is képviselteti magát. 
Követendő példa a szerencsi Nordic Walking szépkorúakból álló csapata, 
amely töretlen lelkesedéssel szervezi programjait. A társas kapcsolati 

szükségletek az időskorral nem változnak, az aktív tevékenységek ennek 
a megőrzését is szolgálják. Ezen kívül több egyéni, családi, baráti kezde-
ményesek is vannak településünkön, amelyek az egészségmegőrzést 
szolgálják. 
Ezúton ajánlom az érdeklődők figyelmébe az Aktív Magyarországért Fe-
lelős Államtitkárság kezdeményezését, ami a gyalogló klubok létesítését, 
ezáltal a ,,Millió lépés az idősekért” nevű programban való részvételüket 
támogatja. Az Országos Gyalogló Idősek Klubhálózatáról, a jelentkezésről 
és a millió lépés kampányról a város honlapján (szerencs.hu) olvashatnak 
bővebben. Kérem, hogy minél többen éljenek a lehetőséggel! Jó gyalog-
lást, kellemes időtöltést és élményeket kívánok! 

Nyiri Tibor polgármester

MILLIÓ LÉPÉS AZ IDŐSEKÉRT
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A Magyarország Felfedezői Szövet-
ség táborának egyik állomása volt a 
szerencsi Rákóczi-vár. A gyerekek au-
gusztus 1-jén érkeztek városunkba és 
egy teljes napot töltöttek a történel-
mi falak között.

A természetben történő rendszeres gyaloglás szerves ré-
szét képezi az életemnek. A sétának számos pozitív hatá-
sa van: testileg és lelkileg is jobb közérzetet biztosít, las-
sítja a természetes öregedéssel járó folyamatokat, javítja 
az időskorral járó fizikai és szellemi teljesítményt. Számos 
kutatás rávilágít arra, hogy a rendszeres gyaloglás, erdei 
séta, a demencia megelőzésében is kulcsfontosságú.

TÁBOROZÓK VETTÉK BIRTOKBA A RÁKÓCZI-VÁRAT
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Az óvodai nevelés fontos feladata a gyermekek 
közösségi életének kialakítása. Egy jó közösség-
ben, egy jól szervezett szokás és szabályrend-
szerben, könnyen elsajátítják, megtanulják, ho-
gyan kell egy közösség tagjának lenni, szoká-
sokat elfogadni, szabályokhoz alkalmazkodni, 
azokat betartani. Éppen ezért az intézmény 
kulcsfontosságú a települések életében. 
Szerencs Város Önkormányzata az állami támo-
gatást kiegészítve biztosítja a Gyárkerti- és a 
Napsugár épületekben az óvoda működéséhez 
szükséges intézményi hátteret, ahol felkészült 
óvodapedagógusok, dajkák és az őket segítő 
személyzet magas színvonalú nevelőmunkát vé-
gez. Elsősorban nekik köszönhető, hogy a szü-
lők abban a tudatban mennek dolgozni, hogy 
gyermekük biztonságban és gondoskodó kör-
nyezetben van. „Ondon is rendelkezésre áll az 
erre a célra a korábbi években felújított épület, 
azonban a szülők ott úgy döntöttek, hogy nem 
íratják ide a kicsiket, így a létszám nem érte el 
a csoport indításhoz a jogszabályban meghatá-
rozott minimumot. A lehetőség azonban to-

vábbra is biztosított Ondon, akár bölcsődei el-
látásra is. Jelentkezők eddig azonban még nem 
érkeztek” – mondta Nyiri Tibor polgármester. 
Szerencsen szeptembertől tovább bővül a vá-
laszték, hiszen ősszel megkezdi működését az 
új református óvoda, a katolikus egyház is épít-
kezik a belvárosban, a jövőben pedig a Szabad-
ság utca melletti területen a görögkatolikus 
egyház is létrehozza saját bölcsődéjét. „A kíná-
lat gazdag. A szülők felelősséggel dönthetnek 
arról, hogy gyermekeik nevelését melyik intéz-
ményre bízzák. Mivel az idei év beiratkozása 
már megtörtént, ezért azt már tudjuk, hogy a 

református óvodába ősszel 25-30 gyerek kerül 
át a szerencsi önkormányzati óvodából” – 
mondta Nyiri Tibor, aki hozzátette, hogy hason-
ló létszámot feltételeznek a jövőben induló ka-
tolikus intézmény esetében is. A városvezető 
hangsúlyozta, hogy megközelítőleg 50 fővel 
csökken a gyermeklétszám, ami 12 csoportból 
maximum négyet érinthet. 
„A bölcsődei ellátást is figyelembe véve – ahol 
az utóbbi időben örvendetesen növekedett a 
létszám – látható, hogy nyolc óvodai csoport 
nem fér el egy helyszínen. A jelenlegi informá-
cióink alapján megalapozott a szándékunk, 
hogy Szerencsen a Gyárkerti- és Napsugár épü-
letek hosszabb távon továbbra is az önkor-
mányzati óvodai nevelés színterei maradjanak” 
– húzta alá a polgármester. Hozzátette, a fele-
kezeti intézmények vallási és etikai értékeket is 
közvetítenek, ezért a családok hite alapján fo-
gadják a környező falvakból is a kicsiket. 
Szerencs Város Önkormányzata által fenntartott 
bölcsőde és óvoda elsősorban a helyben lakók-
nak kívánja biztosítani a magas szintű szolgál-
tatásokat, azonban szeretettel várják a város-
környék településeiről is az állami intézmény 
iránt az érdeklődőket. „Az elmúlt évek átgon-
dolt humánerőforrás gazdálkodásának köszön-
hetően szakdolgozóink munkahelye sem került 
veszélybe, tehát biztosított a foglalkoztatásuk. 
Úgy gondolom, hogy az óvoda nemcsak a csa-
ládok és gyerekek számára nélkülözhetetlen, 
hanem Szerencs fejlődése szempontjából is el-
engedhetetlen, ami befektetés a jövő nemze-
dékbe és városunknak is hosszútávú előnyökkel 
szolgál” – hangsúlyozta a polgármester.

Az utóbbi időben városunkban kettő 
új egyházi fenntartásban működő 
nevelési intézmény épül, – amiből az 
egyik már a finisben van –, a harma-
dik pedig a következő években fog. 
A kérdés így önmagát adta, mi lesz 
az önkormányzati óvoda sorsa? A té-
mában Nyiri Tibor polgármester 
adott tájékoztatást, aki a város fenn-
tartásában működő intézményt mél-
tatta, kiemelve az ott dolgozók szak-
értelmét.

AZ ÖNKORMÁNYZATI ÓVODA JÖVŐJÉRŐL

A Gyárkerti épület.

A Napsugár óvoda.
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„Most búcsúzunk és elmegyünk a mi időnk le-
járt.” Hányszor, de hányszor énekeltük diákja-
inkkal e dalt a közel 40 ballagáson, amelyen 
részt vettünk. Búcsúzom tőled, mint aki példa 
voltál diákjaidnak, a szülőknek, munkatársaid-
nak. Munkádból sosem hiányzott a szeretet, jó 
kapcsolatot ápoltál a kollégákkal, szülőkkel, di-
ákokkal. A geográfia, a testnevelés szeretetére 
neveltél és ez valami különlegessé tette sze-
mélyiséged. Nem csak tudást, hanem bátorsá-
got, kitartást és emberséget is közvetítettél 
környezetedben. Azt, hogy pályádon a csúcsra 
értél, annak is köszönheted, hogy a közel négy 
évtized alatt folyamatos szakmai megújulás 
volt jellemző munkádra, hiszen a köz- és felső-
oktatás valamennyi területén hatalmas gyakor-
lati tapasztalatra tettél szert. Tanítottál általá-
nos és középiskolában, főiskolán és egyete-
men. Ezt a sokrétű tudást folyamatosan épí-
tetted a tanítás folyamatába. Munkád sokré-
tűségét és a széles alapokat mi sem jellemzi 
jobban, hogy a Nyíregyházi Főiskola Földrajz 
Tanszékén tudatosan törekedtél arra, hogy a 
földrajztudomány legszélesebb területét mű-
velhesd. Így tanítottál általános természetföld-
rajzot, azon belül ásvány- és kőzettant, mete-
orológiát, csillagászatot, térképészetet, általá-
nos gazdaságföldrajzot, regionális gazdaság-
földrajzot, Magyarország földrajzát, kontinen-
sek földrajzát és földrajztanítás módszertanát. 
Pályád kezdetén általános iskolai tanárként 
dolgoztál Tokajban, ahol a testnevelőként szív-
ügyednek tekintetted a tanulók egészséges fej-
lődését. A szerencsi gimnáziumban az idegen-
forgalmi képzés elindítója voltál, melynek ered-
ményeként diákjaid idegenvezetői képesítést 
szerezhettek. Digitális középiskolai konzulens-
ként és vizsgáztatóként tíz évig láttál el felada-
tokat. Az iskola rendészeti képzésének alapító 

tagja voltál az induló első évfolyam osztályfő-
nökeként. A kétévente megrendezésre kerülő 
szerencsi földrajzi konferenciáknak nem csak 
szervezője, hanem előadója is voltál, az ezekről 
szóló kötetek szerkesztésében is tevékenyen 
részt vállaltál. 
Pályád tudományos részének csúcsára 2010-
ben jutott, amikor is a Pécsi Tudományegyetem 
doktori iskolájában summa cum laude minősí-
téssel szereztél PhD fokozatot. Szerzőtársaiddal 
együtt a „Bormennyiség és borminőség több-
változós kapcsolata az évjárat fő meteorológiai 
jellemzőivel Tokaj-Hegyalja térségében” című 
értekezésetek részesült elismerésben. A dolgo-
zatodnak fő gondolatai 2009-ben megjelentek 
angolul, az USA egyik legnevesebb borászati 
szaklapjában, az American Journal of Enology 
and Viticulture-ban, ami húsz esztendővel az-
előtt történt meg magyar szerzőkkel. Tudomá-
nyos ismeretterjesztő munkád jelentősen hoz-
zájárult, hogy a Dél-Zempléni régió, Szerencs, 
Tokaj és környéke a legjobban kutatott kis táj 
legyen gyönyörű hazánkban. 
Amikor tanítottál nem csak a tanterv követel-
ményeit és a tudomány alapjait közvetítetted, 
hanem az életed legnagyobb tanulságairól is 
beszéltél: az életről és halálról, szerelemről, sze-
retetről, barátságról, haza és szülőföld szerete-
téről. Az alapvető emberi értékekről, mint bá-

torság, kitartás, emberség, tisztesség, őszinte-
ség, empátia és még sorolhatnám. 
Munkád hitelességét az is fokozta, hogy a világ 
számos egzotikus vidékét beutaztad, ezekről 
a tudományos tapasztalatszerzésekről kisfil-
mek is készültek. Élményeidet beépítetted az 
előadásaidba, amit tanítványaid örömmel fo-
gadtak. A Magyar Földrajzi Társaság oktatói és 
tudományos munkásságodért Pro Geográfia 
Díjjal tüntetett ki. 
A geográfia nem csupán a munkád, hanem a 
hobbid is volt, így örömmel áldoztál a szabad-
idődből a kutatásra és ismeretterjesztésre és a 
széleskörű oktatásra, nevelésre mindez nem 
ment volna a biztos, rendezett, kiegyensúlyo-
zott családi háttér nélkül. „A főiskola legszebb 
és legértelmesebb lányát kaptam feleségül. 
Boldog, a közösség számára is példamutató 
családi életet élhettem évtizedeken keresztül. 
Gyermekeink bearanyozták az életünket” – val-
lottad egy legutóbbi beszélgetésünk alkalmá-
val. Ezt mi sem bizonyítja jobban, mint a Vitányi 
család szeretetteljes élete. 
Köszönöm mindannyiunk nevében, hogy 
ilyen nagyszerű férjet, apát, pedagógust és 
közösségi embert adtatok mindazon közös-
ségnek, amelyekben ő követendő példa volt. 
Mi sem jellemzi személyiségét jobban, hogy 
életének utolsó óráiban is azon munkálko-
dott, hogy a szerencsi és tokaji ismerős tár-
saságok között megvalósuljon a szokásos fo-
ci és baráti találkozó. 
Öt esztendővel nyugdíjba vonulásodkor azt re-
méltük, hogy még sok évig élvezhetjük a tár-
saságod. Sajnos a sors máshogy rendelkezett, 
de az általad hagyott örökség sosem halvá-
nyul el. 
A te igen gazdag életműved azt üzeni nekünk, 
hogy a legjobb élettársak, legjobb barátok, leg-
jobb testvérek, ne csak majd a gyászjelentések 
szövegében, hanem már itt és most jelen élet-
ünkben legyünk, ahol jóban és rosszban együtt 
élünk, ahol a jónak és rossznak a harcában ma-
gunk is részt veszünk. 
 

Barátom! Nyugodj békében! 
 

Nyiri Tibor

A halál különleges sajátossága, hogy árnya hiába lebeg megjelölt embere 
felett – s ha időnként elkerülhetetlenül is gondolnunk kell rá, mégis mindig 
váratlanul csap le. Így történt ez drága barátom, felejthetetlen kollégám, 
Dr. Vitányi Béla esetében is. Egy kivételes lélek, kiváló pedagógus, neves 
tudós tanár, jó kolléga hagyott el minket július utolsó napján, amikor szo-
kásos hétfő esti focijáról hazafelé menet 68 évesen örökre itt hagyott ben-
nünket. Végig követve pályafutásodat, csupa olyan tett és cselekedet jel-
lemezte, amely az oktatást, a nevelést szolgálta egy életen át.

BÚCSÚZOM, MERT A TE IDŐD LEJÁRT
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Egészen pontosan 2 darab Volvo 8900, 5 darab Credobus Econell 12 típusú 
szóló és 32 darab Credobus Econell 18 Next típusú csuklós autóbusz állt for-
galomba a térségben az elmúlt időszakban. A nettó 3,8 milliárd forint értékű 
új beszerzésnek köszönhetően a járműállomány közel 10 százaléka megújult. 
A csuklós flotta csaknem háromnegyedét már új autóbuszok alkotják. 
A megjelenteket Koncz Zsófia, a térség országgyűlési képviselője, minisz-
terhelyettes köszöntötte. Beszédében elhangzott, hogy az elmúlt időszakban 
számos tömegközlekedést célzó fejlesztés ment végbe. „Ez a fejlesztés nem 
is akármilyen mértékű a Volánbusz az életében, hiszen decemberben egy 
sikeres közbeszerzés eredményeként 47 darab alacsonypadlós csuklós buszt 
szereztek be, és ebből 32 darab a mi vármegyénkbe érkezik” – mondta 
Koncz Zsófia. Hangsúlyozta, hogy ebből egy darab a szerencsi telephelyre 
jön, és itt teljesít majd szolgálatot. 
Nyiri Tibor, Szerencs polgármestere beszédében hangsúlyozta, hogy egy mo-
dern, nyugat-európai színvonalú autóbusz áll forgalomba a városban. „Jól 
láthatóan itt áll mögöttem egy olyan autóbusz, amely a huszonegyedik szá-
zad minden igényét képes kielégíteni” – mondta. Hozzátette, a mai embernek 
az egyik legfontosabb dolog a közlekedés, hogy gyorsan, kényelmesen, pon-
tosan, és nem utolsó sorban biztonságosan eljusson oda ahova akar. A vá-
rosvezető hangsúlyozta, fantasztikus számára azt a fejlődést látni, ami most 
jellemzi a régiót. Nyiri Tibor kiemelte az úthálózatok fejlesztését, ahol az utób-
bi időben kézzelfogható a fejlődés, mind Szerencsen és a vármegyében is. 

Németh Tamás, a Volánbusz általános vezérigazgató-helyettese elmondta, 
hogy a céljuk továbbra is az, hogy a járműpark folyamatos megújításával 
még vonzóbbá tegye a közösségi közlekedést. Hozzátette, a szerencsi au-
tóbusz utastéri légkondicionálóval, kamerarendszerrel, fedélzeti utastájé-
koztatóval, utasszámláló rendszerrel, kerekesszék és babakocsi elhelyezésére 
kialakított speciális férőhellyel és felszállást segítő rámpával, továbbá az 
utastérben USB töltőpontokkal, mobiltelefon-tartóval is rendelkezik. Hang-
súlyozta, a Credo Econell 18 Next csúcskategóriájú magyar termék, 3 ton-
nával alacsonyabb tömegével ez a legkönnyebb csuklós busz a világon. Az 
új, 47 darabos flotta – amiből 32 a vármegyénkbe került – a cégcsoport 
mosonmagyaróvári és győri üzemeiben készült, újraindítva az évek óta szü-
netelő magyar csuklósbusz-gyártást. A helyi telephelyre érkezett jármű Sze-
rencs és Tokaj között – Prügy felé – szállítja az utasokat.

Közel negyven új autóbusszal frissíti a Volánbusz Borsod-
Abaúj-Zemplén vármegyei flottáját. A szerencsi vasútál-
lomáson július 27-én adták át a városnak szánt új csuklós 
autóbuszt.

A 2014 óta magyarul és angolul is kiadott To-
kajKalauz független borkalauzként jelenik meg, 
és vonultatja fel hazánk talán legismertebb bor-
vidékének értékeit. Lett ezzel Tokaj-Hegyalja el-
ső számú referencia-kiadványa mára. „Csakis a 
borok minőségén és az időn keresztül mérhető 
teljesítmény tudja igazolni a színvonalat” – vall-
ja a kötet szerzője, Ripka Gergely, aki 2010 óta 
szüntelenül járja a régiót és keresi az eldugott 
kincseket, legyen az egy tehetséges új termelő, 
a legjobb pohár aszúhoz, panorámás kilátópont 
a tökéletes fotóhoz vagy a legizgalmasabb hét-
végi rendezvény, ahol az egész család jól érez-
heti magát, és tötlekezhet hasa és lelke, ha To-
kaj felé veszi az irányt. 
A kötet végén ezúttal is Borkatalógusban bön-
gészhető majd át az elmúlt 30-40 év legszebb, 
csillagos tokaji borainak listája. Ezek alapján a 
helyi birtokok is csillagos elismerést érdemel-

hetnek ki. A több, mint 200, napjainkban mű-
ködő hegyaljai termelő közül eddig mindössze 
egy borász kapott 3 csillagos minősítést, ketten 
2 csillagot és az öt 1 csillagoshoz idén két új név 
csatlakozik majd az októberi megjelenéssel. 
Mellettük húsz új pincészet is felkerül a térkép-
re, köztük számos olyan is, mely csak az elmúlt 
pár évben bontogatja szárnyait izgalmas borok-
kal. Számukra is felületet kíván biztosítani a 
szerző minden új kiadással, hogy a kortárs szín-
tér minél teljesebb összképet mutasson a To-
kajGuide-ban. 
Noha a történelmi borvidék adja a fő témáját, 
az új kötet továbbra is vállaltan többről szól, 
mint egy egyszerű borkalauz. A könyv második 
felében bárki megtalálhatja a tartalmas kikap-
csolódáshoz szükséges információkat legyen 
szó étteremtippről a Bodrog mentén, a leg-
szebb várrom pontos történetéről vagy a leg-

felkapottabb szállások listájáról. A 2023-as kia-
dás október 3-án jelenik meg a Borkollégium-
ban, ahol a szerző izgalmas vakkóstolón leplezi 
majd le az új csillagokat. (Regisztrálni a 
hello@tokajmagic.hu címen lehet.)

Jön a TokajGuide régen várt friss kiadása! Fél év csúszással, október 3-án ér-
kezik idén a TokajGuide ötödik kiadása, az év egyik legjobban várt boros ki-
adványa. A jelentősen bővített friss kötetben a 170 legizgalmasabb borászat 
mellett helyet kapnak a régió legjobb éttermei, legújabb szálláshelyei és a 
legkiválóbb rendezvények, fesztiválok, látnivalók, de interjúk is. Két jeles bo-
rászat pedig hamarosan csillagot kap a neve elé az ősszel megjelenő, két-
nyelvű kiadványban.

EGY KÖNYVBEN MINDEN IZGALOM TOKAJ KÖRÜL

Az új busz Tokaj és Szerencs között – 
Prügy felé – fogja szállítani az utasokat.

ÚJ CSUKLÓS AUTÓBUSZ ÉRKEZETT
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A megjelenteket Nyiri Tibor polgármester kö-
szöntötte. Beszédében a hit erejére és a magyar 
zászló színeinek jelentésére tért ki. „Minden 
időszaknak megvoltak a maga nehéz pillanatai, 
az Árpád-kornak, a középkornak, a szabadság-
küzdelmeinknek, minden pillanatnak, évnek 
megvoltak a maga kihívásai, de átvészeltük és 
ebben a hit adott erőt mindannyiunknak” – 
mondta a polgármester. A városvezető ezután 
a magyar zászló színeinek modernkori jelentés-
eire tért át. „Számomra a piros eszembe juttatja 
azokat a büszkeségeket, csatákat, ahol nagyon 
sok áldozatot hoztunk, a vérünkkel pecsételtük 
meg azt, hogy mindig érdemes kiállni nemzet-
ségünkért, nemzetünkért, az itt élő emberekért. 
A fehér szín számomra a béke színe. Az itt élő 
két-három-négy nemzedéknek hála Istennek 
megadott, hogy békében éljen. Ezt csak akkor 
tudjuk értékelni, ha valami elveszni látszik, re-

méljük a békét sikerül megtartani. Bízunk benne, 
hogy ez a fehér tiszta szín, a békességnek a jel-
képe továbbra is megmarad. A zöld színnek 
most soha nem látott mértékben aktualitása 
van, hiszen a Föld veszélyben van. Érezzük és ta-
pasztaljuk a klímaválságot, a túlnépesedést, a 
tengerek elszennyezését. Mindannyiunk felé 

üzen a zöld szín, mégpedig azt, hogy a termé-
szettel harmóniában élve tervezhetjük csak az 
életünket. Ha ez a rend felborul, akkor borzasztó 
dolgok történhetnek a világban. Kívánom min-
denkinek, hogy az elkövetkező évtizedekben a 
piros-fehér-zöld gondolat mindig ott legyen a 
szívében, továbbá az őseinktől kapott üzenetet, 
hogy mindig ki kell állni magunkért, országun-
kért, hazánkért, és ha kell, ezért áldozatokat is 
kell hozni” – zárta gondolatait a polgármester. 
Koncz Zsófia, a térség országgyűlési képviselője, 
miniszterhelyettes beszédében az államalapító 
történelmi tetteit méltatta. Elhangzott, hogy 
Szent István király egy nagy hadvezér volt, aki-
nek egy igen nehéz korszakban kellett államot 
alapítani, egy olyan időben amikor erős katonai 
erővel rendelkező országok vettek minket körül. 
„Ez egy nagyon komoly feladat volt, és erre va-
lóban csak egy igazi áramférfi lehetett képes” 
– mondta Koncz Zsófia. Hozzátette, nemzetközi 
szinten is elismert vezető volt, hiszen úgy dön-
tött, hogy a nyugati kereszténységhez fogunk 
csatlakozni, annak ellenére, hogy egy keletről ér-
kező nép voltunk. Hangsúlyozta, Szent István 
gondolatait tekintve talán a legfontosabb, amit 
nekünk szem előtt kell tartani, hogy békére és 
biztonságra van szükségünk. Nekünk már egyál-
talán nem hiányoznak a harcok, amikből bőven 
volt részünk az elmúlt időszakban. 
A beszédeket követően műsort adott az idén 
százéves Szerencsi Férfikórus, amit Paládi Máté 
zongorajátéka követett. A zenés műsor után a 
történelmi egyházak képviselői mondtak imát, 
majd megáldották és megszentelték az új ke-
nyeret. Ezt követően az önkormányzat, politikai 
pártok és civil szervezetek képviselői helyeztek 
el koszorút Szent István emléktáblájánál. A meg-
emlékezést este a Rákóczi-vár udvarán a Mesz-
szilátó Kulturális Egyesület előadásában az Ist-
ván a király című rockopera zárta.

Augusztus 20-a az egyik legrégibb ma-
gyar ünnep. Szent István király napja, 
a magyar államalapítás több mint eze-
réves folytonosságának emléknapja. 
Szerencsen a Rákóczi-vár udvaros pa-
lotaszárnyán tartották az ünnepséget.

Koncz Zsófia és Nyiri Tibor koszorút helyeztek el Szent István emléktáblájánál.

Szarvas Péter római katolikus plébános megszenteli az új kenyeret.

AZ ÁLLAMALAPÍTÁSRA EMLÉKEZTEK



Ez a pályázat nem mást mint a Kossuth út 4. szám alatt található ingatlan 
felújítása, ami a jövőben önkormányzati bérlakásként funkcionál tovább. 
A megvalósítás és kivitelezés azonban nem ment könnyen, hiszen a gaz-
dasági válság miatt egy kisebb épületre volt csak elegendő a pályázaton 
elnyert összeg. A felújítás eredetileg a ZAB épületre terjedt ki, amit az 
időközben megemelkedett építési költségek nem tették lehetővé, ezáltal 
szükségessé vált egy új helyszín keresése. A választás a már említett Kos-
suth út 4. szám alatti ingatlanra esett. Nyiri Tibor polgármester arról tá-
jékoztatta a Szerencsi Híreket, hogy az eredeti terv csak az épület belse-
jére vonatkozott, időközben egy újabb pályázatnak köszönhetően lehe-
tőség nyílt a külső renoválásra is. A kivitelezés viszont korántsem ment 
könnyen. „Az épületet ki kellett üríteni, át kellett helyezni az itt székelő 
szervezeteket, továbbá annak érdekében, hogy 4-5 család, körülbelül 10 
ember kényelmesen elférjen, a teljes belső teret újra kellett tervezni” – 
mondta a városvezető. Hozzátette, a kivitelezés a Széchenyi 2020-as 
program keretében teljes mértékben 100 százalékban uniós forrásból tá-
mogatott pályázat volt, azonban még így is olyan nem várt problémák 
adódtak, amit az önkormányzat saját költségvetésből fedezett. „Nem ju-
tott pénz az udvar rendezésére, ezt a város a saját embereivel és erőfor-
rásaiból kellett, hogy megcsinálja, és még sok hasonló ilyen dolog volt, 
ami együttesen több millió forintra rúg. Ezek mind késleltették a munká-

latokat” – hangsúlyozta a polgármester. 
A programban olyan szerencsi fiatalok vehetnek részt, akik korábban már 
csatlakoztak illetve 18–35 év közöttiek és már eddig is sokat tettek a vá-
rosért. Ők pár évig igen kedvezményes áron lakhatnak az ingatlanban, 
amely egyben gépesített is. „Nem csak az épületet tettük rendbe, hanem 
teljes konyhafelszereléseket, bútorokat, elektronikai eszközöket vásárol-
tunk, tehát minden olyan dolgot, ami egy fiatal pár indulásához szüksé-
ges” – mondta Nyiri Tibor, aki hozzátette, hogy a kivitelezés sikerében 
Koncz Zsófia, a térség országgyűlési képviselőjének, miniszterhelyettes-
nek is óriási szerepe volt, akinek ezúttal is köszöni a segítséget.
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Szerencsen az elmúlt időben számos pályázat fejeződött 
be sikeresen. Most egy olyan ért a finisbe, amely segítsé-
get nyújt a fiataloknak a könnyebb megélhetésre és 
egyúttal a helyben maradásra is.

Fiataloknak készült az új önkormányzati lakás.

ÖNKORMÁNYZATI LAKÁSOK FIATALOKNAK

Az irodaház magját 1889-ben építették eklektikus stílusban, melynek lé-
nyege, hogy a különféle korok, stílusok, irányzatok jegyeit vegyesen al-
kalmazzák. Ezt 1906 körül két szimmetrikus földiszinti szárnnyal bővítet-
ték. Az ipartelep 1923-24-es nagyrekonstrukciója során az oldalszárnyak-
ra emeletet építettek, illetve észak felé létrehozták a melléklépcsőházat 
tartalmazó, az épület szimmetriájából kilépő keskenyebb részt. Ekkor ala-
kították ki a ma is látható, a koramodern és a későeklektika jegyeit ma-
gán viselő homlokzatot, illetve az egységes megjelenésű belső teret. 

A szebb napokat is látott épületben az elsődleges feladat most az állag-
megóvás mondta el érdeklődésünkre Nyiri Tibor polgármester. „Megkö-
zelítőleg 200 millió forintot nyertünk el a pályázaton. Ennek az irodaépü-
letnek a teljes felújítására legalább 400-500 millió forint kellene” – mond-
ta Nyiri Tibor. Hozzátette, a renoválás tartalmazza a tetőnek a rendbe-
tételét, hogy ne ázzanak tovább a falak, a villámvédelmi és az elektro-
nikus rendszerek felújítását, továbbá a homlokzat javítását. „A műemléki 
védettség miatt a nyílászárókat nem cserélhetjük ki, ezért az eredeti ab-
lakokat javítjuk meg. A tele bejárata mellett hamarosan elkészül Halász 
Tamásnak az új cukrászda és látványmanufaktúra. Igyekszünk mi is a jövő 
év elejére olyan állapotba hozni a volt cukorgyári irodaházat, hogy itt is 
megjelenhessen az első élelmiszerrel kapcsolatos tevékenység” – hang-
súlyozta a polgármester. 
„Jelen pillanatban az első ütem fog elkészülni, de ez azt jelenti, hogy már 
most is használható lesz az épület irodahelyiségként. A polgármester ér-
deklődésünkre elmondta, hogy nagy reményeket fűz az iparterülethez, 
ahol az utóbbi időben számos fejlesztés készült el, így minden feltétel 
adott lesz a cégek számára, hogy letelepedjenek. Jelenleg is több élel-
miszergyártóval folytatnak tárgyalásokat. Koncz Zsófia a térség ország-
gyűlési képviselőjével együtt azon dolgoznak, hogy vállalkozások érkez-
zenek a volt cukorgyár megújuló iparterületére. 
Nyiri Tibor kitért a kamionparkolókra is, ami a következő hónapokban 
végre rendeződni látszik. A Nestlé a saját területén kialakította a teher-
gépjárművek fogadására alkalmas létesítményt, amit hamarosan átad-
nak, de a város parkolója is a finisben van. „Jó esély van arra, hogy az 
ősz elejére a forgalom a főutcáról ide irányuljon. Már szinte minden fel-
tételünk megvan hozzá, csak apróságok hiányoznak mint például a kapu 
kialakítása a vasútállomás felé és az áram odavezetése. Jelenleg a szol-
gáltató engedélyeire várunk” – zárta tájékoztatását a polgármester.

A kivitelezés első üteme az állagmegóvás, melynek el-
sődleges feladata a beázás megszüntetése és a tető 
rendbetétele. A tervek szerint a felújított épületet az 
édességgyártáshoz kapcsolódó szakképzés szolgálatába 
fog állni és a területre betelepülő vállalkozásoknak is 
tudnak biztosítani az első emeleten irodákat.

Az első ütem az épület állagmegóvására irányul.

MEGÚJUL AZ EGYKORI CUKORGYÁRI IRODAHÁZ
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De ugyanígy az építészetben is hosszú időre 
meghatározó hatású a gyárak korábbi építő te-
vékenysége, hiszen amit a második háború előtt 
építettek, az ma is jellegzetes értéke a város-
nak. Akkor még úgy gondolkodtak az üzemek 
tulajdonosai, hogy amit építenek az igényes le-
gyen, és hosszú távon fennmaradjon, könnyen 
fenntartható legyen. Akkor még nem volt jel-
lemző az eldobható tárgyak divatja, az eldob-
ható építészet, mint ma a bádog gyártócsarno-
kok világában. 
Gondoljunk csak a mindennap látott bejárati 
portaépületekre a körforgalomnál, vagy a fara-
gott kő kerítésre a vasútállomás felé menet. Ha 
ezeket a szép és nagy szakértelmet igénylő 
építményeket ma szeretné valaki megcsináltat-
ni, annak vagyonokat kellene kifizetni érte. De 
gondolhatunk a sok igényes épületre is, a már 

ebben a rovatban is megemlített Gyári Kör épü-
letére, a cukorgyári irodaházra és a tiszti lakás-
okra, a Hatház-ra, a Cukormúzeumra, a gyár ké-
ményeire, vagy akár a Turisztikai Központra 
(volt cukorraktár), a kazánházra és a másik cu-
korraktárra. Nagy kár, hogy kb. tizenöt éve az 
Európai Unió és néhány helyi érdek-potentát 
„segítségével” a többi gyári épületet lebontot-
ták. 
A régi igényesség megmaradt gyöngyszeme a 
Csokoládé Pavilon, mely arányos külső képével, 
festői nézeteivel, szépen megmunkált részlete-
ivel és történelmi hangulatával lopja be magát 
a szívünkbe. Az épület stílusa valahol az eklek-
tika és a szecesszió ötvözéséből jött létre, a tör-
téneti formák egyedi és az elvárt funkcióhoz 
történt igazításával. A homlokzatot felül széle-
sen kiálló párkányzat és azon attikafal szegé-
lyezi, amin palafedésű magastető van, azonban 
a széles párkány egyben a hátsó épületrész la-
postetős fedését is képezi. Már ezen az épület-
formán is érezhető a hagyományos és a moder-
neskedő karakterek ötvözése, ami a homlokzat 
részleteinek kialakításában is visszaköszön.  
Az utcai oldal pilléres kialakítású, köztük széles 
ajtóval és portálokkal, a pillérek sávosan széle-
sebb és keskenyebb, kézzel gyönyörűen faragott 
szerencsi tufa kváderkövekből állnak, és ez je-
lenik meg a hátsó sarkokon képzett fedett elő-
terek pillérénél és boltíves nyílásánál is. A két 
kirakati portál szegélyezése profilos műkő keret, 
s műkőből van a bejárati ajtó két oldalán lévő 
félkör pillér görögös lábazata is. Igazi asztalos 
mestermunka a bejárati ajtó és a kirakatok szer-
kezete, s tetézik a régi hangulatot a máig mű-
ködő hullámos acéllemez redőnyök. A kapun 
sárgaréz fogódzó, mely a kirakatok védelme-

ként is megismétlődik. A széles párkány meny-
nyezete kazettákkal díszített, a kazettákban an-
tik növényi díszítések, minden másodiknál vil-
lanykörtével helyettesítve a dísz csúcselemét. 
Az utcai homlokzat két felső sarkát műkő edé-
nyek koronázzák, műkő rózsacsokorral ünne-
pelve a vásárlók látogatását a boltban. 
Csak örülhetünk, hogy a pusztításban gazdag 
elmúlt száztíz év után is eredeti fényében fenn-
maradt ránk a Pavilon, s így Szerencs egyik leg-
fontosabb művészi emléke és biztosan az or-
szág legszebb csokoládéboltja ma is. 

Salamin Ferenc

Az egykori Cukorgyár és a Csokolá-
dégyár hosszú évtizedekre meghatá-
rozta Szerencs életét, a gazdaságra, 
a fejlődésre tett hatásával, az ember-
ek életében betöltött szerepével, és 
a közös emlékezetben létezésével. Ez 
a hatás talán száz év múlva is érez-
hető lesz még, akár tudatalatti jelek-
kel is.

CSOKOLÁDÉ PAVILON

Az épület stílusa az eklektika és a szecesszió ötvözéséből jött létre. (Fotó: magánarchívum)

A gyönyörűen kialakított bejárat. (Fotó: ma -
gánarchívum)

Az épület hátsó része is szépen kialakított. (Fo-
tó: magánarchívum)



– Hol született és milyen iskolákba járt? 
1955. február 8-án születtem Miskolcon, szüle-
immel és testvéremmel egészen 36 éves koro-
mig Legyesbényén éltünk. Édesanyám a mező-
gazdaságban dolgozott, édesapám a katolikus 
egyháznál harangozott, emellett járási nagyvő-
félyként tevékenykedett. Apukám sokat vicce-
lődött, humorizált, mindig a jókedv jellemezte. 
Nem voltunk gazdagok, ennek ellenére boldog 
gyermekkort éltem. A pénz szűkössége miatt 
csak a bátyám tudott tovább tanulni, nekem a 
helyi általános iskola elvégzése után munkát 
kellett találnom, hogy segítsek a szüleimnek. 
– Hogyan került kapcsolatba a szerencsi 
gyárral? 
Már egészen fiatalon, mindössze 15 éves voltam 
amikor bekerültem a szerencsi csokoládégyárba. 
Eleinte hat órás műszakokat kaptam a mártó osz-
tályon. Itt többek között a szaloncukrokat merí-
tették a meleg csokoládéba. Kis idő után ugyan 
itt írnokként dolgoztam tovább. Nem mondtam 
le a továbbtanulásról. Egy évvel később felvettek 
a helyi gimnáziumba, ahol levelezőre jártam, mel-
lette három műszakban dolgoztam. Nem volt 
könnyű időszak. Az érettségit 1975-ben szereztem 
meg, ekkor már bérelszámolónak léptettek elő. 
A következő évben felvettek a Hermann-ba, így 
innentől kezdve Miskolcon folytattam a tanulmá-
nyaimat. A gyárban ekkor már munkaügyi elő-
adóként foglalkoztattak. Ez lényegében a mai hu-
mánerőforrás munkakörnek felel meg. Többek 
között az én feladatom volt a szabadságolások 
intézése, a felmondások kezelése, a bértömegek 
megállapítása és rengeteg egyéb adminisztráció. 
Kapcsolatban voltam az emberekkel, szinte min-
denkit megismertem, tudtam, ki mit csinál, milyen 
problémája van. 
– Mikor lett szakszervezeti titkár? 
A Hermann után elvégeztem Budapesten a Me-
zőgazdasági és Élelmezésügyi Minisztérium 
(MÉM) Vezetőképző Intézet, humánpolitikai és 
munkaügyi szakot. Ez 1988-ban volt, és éppen 
ekkor távozott a gyár szakszervezeti a titkára. 
Sokan biztattak, hogy jelentkezzek, próbáljam 
meg, és úgy voltam vele, hogy miért ne? Adtam 
egy esélyt magamnak, de biztos voltam benne, 
hogy nem engem választanak. Összesen négyen 
indultunk, és meglepetésemre bizalmat kaptam, 
méghozzá hatalmas fölénnyel. Csak az szavazha-
tott aki szakszervezeti tag volt, de akkoriban 
szinte minden szerencsi és diósgyőri dolgozó az 

volt. Az új munka viszont nem indult könnyen. 
– Miért nem? Mi volt a feladata? 
Engem a dolgozók választottak meg, így nekem 
ők lettek a főnökeim. Az érdeküket kellett kép-
viselnem a gyárvezetőségnél. Az új feladat nem 
volt egyszerű. Az elődöm nem tanított be, szinte 
semmit se tudtam az egész munkáról. Ráadásul 
akkoriban már mindenki érezte, hogy a politikai 
élet hamarosan megváltozik. Pár év elteltével ki-
vonultak az orosz katonák Magyarországról, a 
Szovjetunió összeomlott, a szerencsi és a diós-
győri gyárat privatizálták. A feje tetejére állt min-
den. Ott álltam szinte kezdőként és még csak ha-
sonló kaliberű cég se volt akkoriban a környéken, 
akiktől esetleg kérdezhettem volna, hogy miként 
kell tárgyalni egy olyan élelmiszeripari óriással 
mint a Nestlé. Azonban nem estem kétségbe, 
szépen lassan beletanultam. Tagja voltam az Ma-
gyar Szakszervezetek Országos Szövetségnek, 
valamint több nemzetközi szervezetnek is. 1992-
ben Hollandiában voltam tréningen, és még eb-
ben az évben a brazíliai világ kakaó konferenci-
ára is eljutottam. A Nestlének számos gyáregy-
sége képviselte ott magát, mi egyike voltunk 
azon új üzemeknek amit a cégóriás nemrég vá-
sárolt meg. Ez utóbbi azért volt érdekes, mert a 
többi vezető már ott elmondta nekem, hogy mire 
készüljek a következő években. 
– Mit mondtak Önnek? 
Leginkább arról csöpögtettek információkat, 
hogy milyen lesz a Nestlének dolgozni. Bennem 
már akkor körvonalazódott, hogy ez nem egé-
szen fenékig tejfel. Elmondták, hogy a változta-
tásokat csak szépen lassan fogják bevezetni és 
nagy létszámleépítésre is számítani kell majd. 
Visszaérkezve Szerencsre ezt kevesen hitték el 
nekem. Győzködtek, hogy itt nem így lesz, ez a 
gyár más mint a többi. Én viszont hittem a kül-
földi vezetőknek, ezért olyan kollektív szerződé-
seket harcoltam ki, amivel elbocsájtáskor jobban 
járnak majd a dolgozók. Ezt szerencsére sikerült 
véghez vinnem. Később kiderült, hogy minden 
amit 1992-ben a brazil kakaó konferencián 
mondtak nekem az valóra vált. A Nestlé az itt 
gyártott termékek többségét más külföldi üze-
mekbe szervezte át, hatalmas létszámleépítések 
voltak, a szerencsi gyárat pedig a kakaópor és a 
kávé gyártására optimalizálták. 
– A Nestlé érkezésével változott a feladata? 
Nekem lényegében nem változott a feladatom, 
továbbra is a dolgozókat képviseltem, az ő ér-

dekükben cselekedtem. A vezetőségnél mindig 
a munkások érdekeit néztem, igyekeztem min-
denkivel igazságos lenni. Példaként mondom, 
hogy a Nestlének sokfelé volt üdülője, amit a 
dolgozók is használhattak, csak sajnos nem 
mindenki, mert volt olyan, akik sose igényelték. 
Aki pedig kérte, az számtalanszor kihasználta 
a rendszer gyengeségét. Az egyik alkalommal 
nyolc főre adtunk engedélyt, ennyi ágy volt, a 
fürdő és a konyha maximum ennyi embernek 
kényelmes. Mégis 16-20-an vették birtokba a lé-
tesítményt, ami miatt nem egyszer kaptunk 
büntetést. Ezért a vezetőséggel közösen úgy 
döntöttünk, hogy eladjuk ezeket a nyaralókat 
és az 1996-ban újdonságnak számító cafeteria 
rendszerre állunk át, ami sokkal igazságosabb, 
hiszen minden dolgozó egyformán kap belőle. 
– Ön szerint a Nestlével mi lett jobb? 
A vezetőség sokkal emberközpontúbb lett, talán 
nehéz elhinni, de érdekelte őket az ott dolgozók 
véleménye. Meghallgatták őket és együttműkö-
dők voltak. Gyorsan javultak a munkakörülmé-
nyek: új étkezde épült, számtalan kiszolgáló he-
lyiség, olyan szabályokat hoztak, amivel kevesebb 
lett az üzemben a baleset. Az új vezetőség arra 
törekedett, hogy a dolgozóknak jobb legyen. Én 
is partner voltam ebben, számtalan csatát meg-
vívtam a magyar és a külföldi gyárigazgatókkal 
egyaránt egészen nyugdíjba vonulásomig. 
– Mikor ment nyugdíjba? 
2021-ben lettem nyugdíjas, de nem szakadtam 
el a szakszervezeti munkától. 1991-től az Édesi-
pari Dolgozók Szakszervezetének titkára, továb-
bá a Mezőgazdasági, Erdészeti, Élelmiszeripari, 
Vízügyi és Vendéglátó Dolgozók Szakszervezete 
(MÉDOSZ) alelnöke is vagyok. Ezeket a tisztsége-
ket továbbra is betöltöm.  
– Mi a hobbija? 
Szeretek olvasni és horgolni, testvérem unokáival 
együtt lenni. Továbbra is tartom a kapcsolatot a 
volt kollégáimmal, kedvelem a piacot, ahol szinte 
mindig valakivel nosztalgiázunk. Örülök, hogy a 
gyár, ha nem is a régi formában, de továbbra is 
működik és dolgozók százainak ad biztos meg-
élhetést.
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Lapunkban folytatódik a száz éves szerencsi csokoládégyártáshoz kapcsolódó in-
terjúsorozatunk, hiszen a város újkori történelme szorosan összekapcsolódik a 
gyárainak történetével. Sikereik fellendítették a térség gazdasági és szellemi élet-
ét, hozzájárultak a régió ipari kultúrájának meghonosodásához. A portré-interjú 
rovatban idén januártól a centenárium jegyében olyan embereket ismertetünk 
meg az olvasóval, akik fontos szerepet töltöttek be az üzemben, és szakmai tu-
dásuk hozzájárult a gyár sikeréhez. A mostani lapszámban Drótár Ilona (fotónkon) 
kérdeztük, aki több évtizeden keresztül volt a szakszervezet vezetője.

A SZAKSZERVEZET VEZETŐJE: DRÓTÁR ILONA
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– Mesélj magadról. 
2006-ban születtem és azóta is Szerencsen 
élek. Jelenleg a helyi gimnáziumba járok hatosz-
tályos képzésre, szeptemberben kezdem majd 
a 11. évfolyamot. Rendszeresen sportolok, hat 
éve vagyok tagja a női kézilabda csapatnak, 
ahol beálló poszton játszom. Emellett cserkész 
is vagyok, igaz már nem tudok annyira aktívan 
foglalkozni vele, de ha szükség van rám akkor 
szívesen vállalom az ezzel járó feladatokat. A 
szabadidőm legnagyobb részét természetesen 
a kutyák képzése és a versenyek teszik ki. 
– Fiatalkorod ellenére már sok tapasztala-
tod van a versenyzés terén. Mióta foglal-
kozol vele? 
Mondhatni beleszületem ebbe a világba. Ami-
kor kilenc hónapos voltam, a szüleim vásároltak 
egy kutyát. A választás az amerikai staffords-
hire terrier fajtára esett. Kisgyermek korom óta 
magával vonzott ez a légkör. Szüleimmel sorra 
jártuk a kiállításokat, különböző rendezvénye-
ket. Természetesen kezdetben ők mutatták be 
a kutyákat ezeken a kiállításokon. Én babako-
csiban ülve, később pedig plüsskutyákkal imi-
tálva néztem a felvezetéseket és figyeltem a 
handlereket, ahogyan bemutatták a szebbnél 
szebb ebeket. 
– Kicsodák és mit csinálnak a handlerek? 
A show világában vannak az úgynevezett hand-
lerek, akik a kutyakiállításokon kellő profizmus-
sal vezetik fel és mutatják be a bíróknak az ál-
latokat. Gyermekek is lehetnek, őket junior 
handlereknek hívják. Erre az egész világon ki-
alakult egy külön versenyszám a kiállítások ke-
retein belül. Itt nem a kutyák szépségét bírálják, 
hanem a juniorok kutyákhoz való profizmusát. 
Kiskorom óta egyre gyakrabban nevezek be er-
re a versenyszámra, ami azóta is teljesen ma-
gával ragad. Igyekszem mind elméletben, mind 

gyakorlatban a legjobb tudásomat nyújtani, 
amit folyamatosan fejlesztek. 
– Melyik elért eredményetekre vagy a leg-
büszkébb? 
Nehéz választani. Szerencsére már számos szép 
eredményt értem el sok kutyafajtával. Legked-
vesebbek a saját kutyáinkkal, illetve a Junior 
Handler Bajnokságon elért kiemelkedő sikerek. 
Ezek közül is az Amstaff Majoron – a mi fajtánk 
„Olimpiája” – több mint negyven kutya közül az 
enyém nyerte el a legszebb Minor Puppy címet. 
Ráadásul ezt a győztes kutyát, Ringot születé-
sétől kezdve csak én tanítottam, neveltem. To-
vábbá az egyik kennelalapító szukánkkal – aki-
vel a legtöbb junior handler sikerem volt –, a 
legszebb veterán kutya címet nyertük el a 2021. 
évi Európa Kiállításon. Természetesen nagyon 
büszke vagyok a 2023-ban, az éves Junior Hand-
ler Gálán helyezésemre, aminek az eredménye-
ként én képviselhettem hazánkat a Dániában 
megrendezésre került Európa Kiállításon, a Juni-
or Handlerek nemzetek közötti versenyén. 
– Bizonyára szigorú feltételekhez kötik a 
nevezést. Milyen szempontoknak kell meg-
felelni? 
Legfontosabb a kiállítási nevezéseknél a törzs-
könyv megléte. Ezt követően nem és kor szerint 
regisztráljuk a kutyákat. Minden fajtának van 
egy un. standardja, mely rögzíti, hogy az adott 
fajtájú kutyának pontosan milyen magasnak, 
színűnek stb. kell kinézni. Elsősorban ennek a 
standardnak kell küllemben és jellemben meg-
felelni. Fontos az is, hogy a lehető legjobban be-
mutatható legyen, ezt a megfelelő tanítással az 
ún. ringdresszúrával érhetjük el. És mivel ez egy 
show a kutyának és a handlerének a lehető leg-
jobb formát kell nyújtania. Ennek elengedhetet-
len elemei a kutyakozmetika az un. grooming, 
és a felvezető megfelelő öltözéke. 
– Hogyan készíted fel a kutyát/kutyákat a 
versenyre? 
Nagyon fontos a kölyökkori szocializáció. Ennek 
részeként kialakul egy bizalmi viszony. A kiállí-
tásokra speciális felvezető pórázokat haszná-
lunk, ehhez hozzá kell szoktatni. Kiskorban be-
tanítjuk a ringbeli szereplésre, melynek része a 
megfelelő mozgás, a standard állás, a bírálatok 
viselése, a fog mutatása. Fontos, hogy élvezze 
és szívesen dolgozzon velünk. Amennyiben a 
megfelelő viselkedést megtanulta, a szép kül-
lemet is el kell érni, amihez nélkülözhetetlen a 
megfelelő táplálás, szőrápolás és a mozgás. 

– Mit néznek a kutyán a bírók? 
Nagyon fontos az összebenyomás, hiszen kevés 
idő jut az egyedi bírálatokra. A fent említett 
standard által előírt kritériumok alapján a lehető 
legtökéletesebb egyedet kell kiválasztaniuk. 
Azonban mivel ez mégiscsak egy szépség kiállí-
tás sok benne a szubjektív tényező is. 
– Van-e kedvenc kutyád? 
Mindegyiket egyformám szeretem. Az összes 
kutyánkhoz köt valami emlék, mind különleges 
számomra valamiért. Sosem tudnék választani 
közülük, vagy különbséget tenni. 
– Véleményed szerint szeretnek városunk-
ba jönni a kutyatartók? 
Immáron negyedik alkalommal került megren-
dezésre a szerencsi kutyakiállítás. Minden alka-
lommal elismerően nyilatkoztak a helyszínről, a 
szervezés minőségéről, így méltán vált az egyik 
kedvenc hazai kiállítássá. 
– Mik a jövőbeli terveid? 
Az érettségi után remélve, hogy a biológia és ké-
mia felkészülésem jól sikerül, egyetemi tanulmá-
nyaimat a budapesti állatorvostudományi egye-
temen szeretném folytatni. A junior handler ver-
senyek sajnos a 18. életév betöltésével befejeződ-
nek, de a kutyakiállítások ezután kezdődnek csak 
igazán. Egy saját jogosítvánnyal már semmilyen 
akadály nem lesz előttem, és bejárhatom a világ 
legnevesebb rendezvényeit. A jövőben szeretném 
saját tenyésztéssel a kennelünk nevét öregbíteni.

Városunkban már negyedik alkalommal került megrendezésre június 18-án 
a Szerencsi CAC Kutyakiállítás. A visszajelzések alapján a tenyésztők elége-
dettek a Rákóczi-várban évről évre megtartott rendezvénnyel, amin leg-
utóbb már több mint 500 négylábú vett részt. Czakó Eszter (fotónkon) már 
gyermekkora óta foglalkozik kutyákkal, szüleivel rendszeresen jár különböző 
versenyekre, ahol szép eredményeket hoznak haza.

AZ IFJÚ HANDLER: CZAKÓ ESZTER

Czakó Eszter és kutyája, Ringo.

Az amerikai staf-
fordshire terrier 
(röviden amstaff) 
egy közepes mé-
retű, izmos, rövid 
szőrű kutyafajta. 

Hasonlóan a dober-
mannhoz a közvéle-

ményben kialakult egy olyan nézet, miszerint 
ez a fajta egy vérszomjas harci eb, amit elő-
szeretettel használnak világszerte illegális vi-
adalokban. Kevesen tudják és ismerik csak 
az amstaffok igazi jellemét. Az igazság az, 
hogy rendkívül sokoldalú, intelligens, barát-
ságos és lojális ebről van szó, ami szinte bár-
miben remekel amire képzik. A személyisége 
rendkívüli módon függ a neveléstől. Éppen 
ezért lehet kedves családi kutya, hiszen fon-
tos számára a körülötte lévő emberek. Kere-
ső és terápiás kutyának is kiváló.
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– Mikor alakult meg a cserkészcsapat? 
– Bárány Zoltán: A csapat 

2014. június 9-én alakult 
a szerencsi református 
templomban. Ekkor 28 
cserkész tett fogadal-
mat a pünkösdi isten-

tiszteleten. A közösség 
fenntartója a Szerencsi Re-

formátus Egyházközség. 
– Mi a célotok? 

– Bárány Péter: A cserkész-
mozgalom nem más, 

mint egy nevelési mód-
szer az ifjúság körében. 
A 792. sz. Bocskai Ist-
ván Cserkészcsapat is 

ezt a célt tartja szem 
előtt. Ennek jegyében tar-

tunk programokat egész évben. Nem titkolt cé-
lunk a helyi értékek, történelem megismertetése, 
továbbá Zemplén természeti kincseinek felfede-
zése. Szinte nincs olyan zuga a régiónak, ahol ne 
jártunk volna. Végső célunk az, hogy egy jobb vi-
lágot akarunk a következő generációra hagyni. 
– A koronavírus-járvány mennyire befolyá-
solta a működést? 
– Bárány Péter: Sok más cserkészcsapat meg-
sínylette, de mi úgy hiszem remekül alkalmaz-
kodtunk. Hasonlóan az iskolákhoz mi is az online 
térbe „költöztünk”, ahol megpróbáltuk átvészelni 
ezt az időszakot. Szerencsére nem volt jelentős 
mértékű lemorzsolódás, így amikor a kormány 
engedte a gyülekezést újult erővel vágtunk neki 
a munkának. 
– Hogyan néz ki egy teljes év? 
– Bárány Zoltán: Hasonlóan az oktatási rendszer-
hez nekünk is van egy tanterv, ami alapján hala-
dunk. Az iskolai időszak kezdetével startol a sze-
zon. Különböző kirándulásokat, táborokat, prog-
ramokat, tanulmányi utakat szervezünk, és emel-
lett jelen vagyunk a gyülekezeti életben is. Mindig 
van egy adott téma, ami köré szervezzük a prog-
ramokat. 
– Többségében merre mentek táborozni? 
– Bárány Zoltán: Ez mindig változik. Van, hogy 
az ország túlsó felében vagyunk, de összességé-

ben igyekszünk a térségben maradni. Legutóbb 
Sárospatak mellett táboroztunk, ami nagyon jól 
sikerült. Egyik kedvenc helyünk a Fenyves, az 
Aranka-tető és Fekete-hegy közötti terület. 
– Hogyan kell elképzelni egy ilyen táboro-
zást? 
Bárány Péter: Első és legfontosabb, hogy keres-
sünk egy olyan helyet, ahol minden feltétel 
adott a táborozáshoz. Természetesen ez mindig 
kint van a szabadban, közel az erdőhöz. Van 
egy un. előtáborozás amikor a csapat – jellem-
zően a felnőttek – előre mennek előkészíteni a 
terepet. Néha elég komoly kihívást jelent a lo-
gisztika, hiszen az összes felszerelést a helyszín-
re kell szállítanunk, majd később haza is kell 
hoznunk. A tábort rövid időn belül, maximum 
1-2 nap alatt felállítjuk. Ezt követően már min-
den készen áll arra, hogy a fiatalabb cserkészek 
is birtokba vegyék. 
– Hogyan telik egy nap a táborban? 
– Bárány Zoltán: Nehéz összefoglalni, ezt igazá-
ból át kell élni. Mindig korán ébredünk, ilyenkor 
az őrsvezetők és segédtisztek jelentést tesznek 
a parancsnoknak, majd a liturgia és a reggelit kö-
vetően kezdődik az egész napos aktív kikapcso-
lódás. Mindenkinek megvan a feladata, senki 
nem unatkozik, vannak például tűzfelelősök, sőt 
éjjelente még őrséget is állítunk, ami nálunk az 
utóbbi időben az egyik legnépszerűbb beosztás-
sá vált. Mint ahogyan már említettük mindig van 
egy adott téma, ami köré az egész tábor szerve-
ződik. Ebben az évben a kalózok kapták a fősze-
repet. A legutóbbi tábor alkalmával építettünk 
hajót, hidat, szereztünk be sok-sok jelmezt, tör-
téneteket játszottunk el, szóval teljesen beleéltük 
magunkat a szerepbe. A játék célja minden eset-
ben a jó cselekedetre épül. Természetesen nem 
hanyagoljuk el a tananyagot sem, de igyekszünk 
minél változatosabbá tenni. 

– Milyen korosztályok vesznek részt a prog-
ramokon? 
– Bárány Péter: Nálunk szinte az összes korosz-
tály megtalálható. Vannak soraink között kiscser-
készek (az iskola 1. évfolyamától a 4. osztály vé-
géig terjed), cserkészek (az iskola 5. évfolyamától 
a 8. osztály végéig tart), kószák (15-18 évesek, 
középiskola 9-12. évfolyam), vándorok (19-23 
éves fiatal felnőttek) és felnőttcserkészek, akik 
már betöltötték a 24. életévüket. Itt szeretném 
megragadni az alkalmat, hogy nem csak fiatalok 
csatlakozhatnak hozzánk, bárkit szívesen látunk. 
– Hogyan hidaljátok át a különböző korosz-
tályokból adódó nehézségeket? 
– Bárány Zoltán: Könnyedén, bár az utóbbi gene-
rációk már elég erőteljesen függenek az internet-
től. Az őrsvezetők például rendkívül sokat segíte-
nek, hiszen a 14-18 éves fiatalok könnyebben tud-
nak azonosulni a gyerekekhez, mint a felnőttek. 
– Hány fővel működik a szervezet? 
– Bárány Zoltán: Az utóbbi időben lassú emelke-
dést tapasztalunk, jelen pillanatban megközelí-
tőleg ötvenen vagyunk. Jó kapcsolatot ápolunk 
a sárospataki 763. sz. Sztárai Mihály Cserkészcsa-
pattal, akikkel már hatodik éve együtt megyünk 
táborozni. 
– Hogyan lehet hozzátok csatlakozni? 
– Bárány Péter: Szinte bárhogy, személyesen, 
akár egy rendezvényen is. Van saját közösségi ol-
dalunk (facebook.com/792bocskai) ahol bármi-
lyen kérdésre szívesen válaszolunk, ott is lehet 
jelentkezni, de a barany.peter@cserkesz.hu e-ma-
il címre írva is felvehető velünk a kapcsolat. Min-
denkinek ajánlom, hiszen a cserkészet a világ leg-
nagyobb gyermek- és ifjúsági mozgalma. A Föld 
több mint 200 országában 50 millió cserkész dol-
gozik egy közös célért: segíteni a gyermekeket 
és fiatalokat, hogy aktív és elkötelezett felnőt-
tekké váljanak.

A cserkészet önkéntes, vallásos, párt-
politikától mentes ifjúsági mozgalom, 
amely nyitott mindenki számára szár-
mazástól, nemtől, társadalmi és va-
gyoni helyzettől, valamint vallási meg-
győződéstől függetlenül. Az alábbi 
cikkben a 792. sz. Bocskai István Cser-
készcsapatból Bárány Péter parancs-
nokot és Bárány Zoltán helyettest kér-
deztük a megalakulásról, nehézségek-
ről és az elmúlt évekről.

KALANDRA VÁGYSZ? LÉGY CSERKÉSZ!

A kalóztábor Sárospatak mellett.



SZERENCSI POLGÁRMESTERI HIVATAL 
Cím: 3900 Szerencs, Rákóczi út 89. Tel.: (47) 565-200. A hivatal ügyfélfo-
gadási ideje: hétfő: 8–12 óráig, szerda: 8–12 és 13–16 óráig, péntek: 8–
12 óráig. Fogadóórák: Nyiri Tibor polgármester: minden szerdán 14 órától, 
előzetes időpont-egyeztetéssel: Tel.: (47) 565-202. 
 

ORVOSI ÜGYELET 
Cím: 3900 Szerencs, Rákóczi út 51. Telefon: 1830. Hétköznap 16 óra más-
nap reggel 8 óra között, hétvégén 0-24 óra az orvosi ügyelet.  
 

RENDELŐINTÉZET 
Szántó J. Endre Egyesített Szociális és Egészségügyi Intézet. Cím: 3900 
Szerencs, Bekecsi út 10. Tel.: (20) 999-5159, (20) 999-5225, (47) 560-194, 
(47) 560-171, (47) 361-758. Intézményvezető: Dr. Bobkó Géza igazgató-
főorvos. Titkárság: (47) 561-028, fax: (47) 361-558. Szakrendelések idő-
pontjai és további információk a rendelőintézet honlapján az eszei.hu ol-
dalon.  
 
ÜGYELETES GYÓGYSZERTÁRAK – 2023. SZEPTEMBER 
Centrum Gyógyszertár 
2023. augusztus 28. – 2023. szeptember 3., 2023. szeptember 25. 
– október 1.: Cím: Szerencs, Rákóczi út 75. Tel.: (47) 362-054. Nyitvatartás: 
hétfő–péntek: 7.30–19 óra, szombat: 7.30–11.30 óra. Ügyeleti nyitvatartás: 

7.30–15.30 óra. Készenlét: naponta 22 órától másnap reggeli nyitásig (or-
vosi ügyelet igénye szerint). 
Oroszlán Gyógyszertár 
2023. szeptember 4-10.: Cím: Szerencs, Bekecsi út 8. Tel.: (47) 361 433. 
Nyitvatartás: hétfő–péntek 8–17 óra. Ügyeleti nyitvatartás: hétköznap 8–
19 óra, szombat–vasárnap 8–14 óra. Készenlét: naponta 22 órától másnap 
reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint). 
Alba Gyógyszertár 
2023. szeptember 11-17.: Cím: Szerencs, Rákóczi út 102. Tel.: (47) 361-
530. Nyitvatartás: hétfő–péntek: 8–17 óra, szombat: 8–12 óra. Ügyeleti 
nyitvatartás: 17–22 óra. Készenlét: naponta 22 órától másnap reggeli nyi-
tásig (orvosi ügyelet igénye szerint). 
Szerencs Gyógyszertár 
2023. szeptember 18-24.: Cím: Szerencs, Gyár út 40. (Tesco Áruház). 
Tel.: (47) 560-302, (47) 560-303. Nyitvatartás: hétfő–szombat: 8–20 óra. 
A nyitott ajtó melletti ügyelet az áruházhoz igazodik. Készenlét: naponta 
22 órától másnap reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint).
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HULLADÉKNAPTÁR 
(2023. SZEPTEMBER 1-31.) 

Kommunális hulladékszállítás időpontjai: szeptember 4-5; 11-
12, 18-19, 25-26.  
Szelektív hulladékszállítás időpontjai: szeptember 11-12; 25-26.  
Zöldhulladék szállítás időpontjai: szeptember 4-5, 18-19.  
Üvegszállítás időpontja: szeptember 19.

Ezúton is tájékoztatjuk Szerencs és Ond lakosságát, hogy a hónap 
utolsó péntekén megjelenő Szerencsi Hírek közéleti lapot a meg-
jelenés napján, továbbá a rákövetkező héten hétfőn és kedden kéz-
besítik. Kérjük a társasházak közös képviselőit, hogy hogy bizto-
sítsanak szabad bejárást az épület postaládáihoz, mert kizárólag 
oda helyezhető el az újság. Ellenkező esetben a polgármesteri hi-
vatal dolgozói nem tudják a Szerencsi Híreket eljuttatni az ott la-
kókhoz. Ezzel kapcsolatban munkaidőben a (0647) 565 293-as te-
lefonszámon, vagy e-mailben a terjesztes@szerencs.hu címen szí-
veskedjenek egyeztetni, ahol a terjesztéssel kapcsolatos észrevé-
teleiket is várjuk!

A SZERENCSI HÍREK 
KÉZBESÍTÉSE

Ezúton tájékoztatjuk Szerencs és Ond lakosságát, hogy 

2023. szeptember 12-én (kedden) 
áramszünet miatt a 

Szerencsi Polgármesteri Hivatal  
zárva tart. 

Megértésüket köszönjük! 
Oleárné dr. Kádas Marianna, címzetes főjegyző

ZÁRVA LESZ A HIVATAL

Tájékoztatjuk olvasóinkat, hogy július 5-én megjelent a Szerencsi Hí-
rek „100 éves a Szerencsi Férfikar” különszáma, amiben felidézzük 
a nagy múltú együttes történetének legfontosabb állomásait, meg-
őrizve a település történetének kulturális értekei között az utókor-
nak. A lapot a szerencsi és ondi háztartásoknak kézbesítettük, digi-
tális formában letölthető, olvasható a város hivatalos honlapján 
(www.szerencs.hu). 
Az újság 19. oldalán közöltük a Szerencsi Cukorgyári Dalárdában, a 
Szerencsi Cukorgyár Férfikórusában és a Szerencsi Férfikórusban 
1923-2022 között éneklő, elhunyt tagjait. A felsorolást ezúton egé-
szítjük ki: 2022. december 12-én életének 90. évében elhunyt Szántó 
László szerencsi lakos, akitől 2022. december 14-én vettek végső bú-
csút a szerencsi temető ravatalozójában. Az ő emlékét is őrizzük!

Házasságkötések 2023.07.08-2023.08.19-ig: 
Géczi Gusztáv-Boros Erzsébet, Damu Tibor-Balogh Laura, Tassi Gá-
bor-Váradi Alexandra, Fehér Tamás-Képes Dorottya, Rábai Bence 
András-Juhász-Jázmin Zsófia, Szabó Zsolt-Takács Dalma, Bártfay 
Bence-Sárai Evelin, Kun Dávid-Földvárszki Edina, Gyurán Szabolcs 
Zsolt-Kovács Tímea. 
 
Halálesetek 2023.06.22-2023.08.14-ig: 
Árvai Endre Jánosné (Krajnyik Teréz, 86 év), Répási Ferenc (80 év), 
Szepesi Lászlóné (Farkas Mária, 69 év), Gecse Ferencné (Komjáti 
Margit, 85 év), Lakatos Györgyné (Jakab Anna, 83 év), Molnár Mik-
lósné (Balogh Anna, 92 év), Lezényi Mária Erzsébet (68 év).

ANYAKÖNYVI HÍREK



„Ezúton tisztelettel felhívom az ingatlantulajdo-
nosok figyelmét, hogy a fertőző betegségek és 
a járványok megelőzése érdekében szükséges 
járványügyi intézkedésekről szóló 18/1998. (VI. 
3.) NM rendelet 36. § (1) bekezdése értelmében 
a fertőző betegséget terjesztő vagy egyéb 
egészségügyi szempontból káros rovarok és 
egyéb ízeltlábúak, valamint a rágcsálók és egyéb 
állati kártevők megtelepedésének és elszaporo-
dásának megakadályozásáról, távoltartásukról, 
rendszeres irtásukról gondoskodniuk kell” – 
adott tájékoztatást a címzetes főjegyző. 

Hozzátette, Szerencs Város Önkormányzatának 
a köztisztasági tevékenységről és a közterületek 
rendjéről szóló 14/2001. (V.24.) számú rendelet 
(továbbiakban: R.) 11. paragrafusa értelmében 
az ingatlanon lom szabadon nem tárolható. Az 
ingatlanon hulladékot a kerti komposzt kivéte-
lével csak zárt tárolóedényben szabad tárolni. A 

tárolóedénynek olyannak kell lennie, hogy a 
benne tárolt hulladékhoz rágcsálók, rovarok ne 
férhessenek hozzá, abból szennyezett anyag ne 
kerülhessen ki. A hulladék szállítását előzetes 
ütemterv szerint a közszolgáltató végzi. „Ezúton 
is kérem Szerencs városképének, tisztaságának 
megőrzése érdekében a lakosság együttműkö-
dését” – hangsúlyozta tájékoztatásában a cím-
zetes főjegyző. 
Környékünkön rágcsálók irtásával foglalko-
zó szakemberek elérhetőségei: 
– Király Dávid egészségügyi gázmester, Sze-
rencs, Tel.: (70) 609 0047 
– Tóth Róbert, Mád, Was Albert út 34; Tel.: (20) 
446 1689 
– Péter József, Tokaj, Hunyadi út 19. Tel.: (30) 938 
4550 
– Demkó Gábor egészségügyi kártevőirtó, Tokaj, 
Serház utca 28. Tel.: (20) 914 2425.

Az elmúlt időszakban lakossági jelzé-
sek érkeztek a településről, amelyek 
patkányok észleléséről szóltak – tá-
jékoztatta szerkesztőségünket Oleár-
né dr. Kádas Marianna, Szerencs cím-
zetes főjegyzője.

TARTSUK TÁVOL A RÁGCSÁLÓKAT

A Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei Kor-
mányhivatal Miskolci Járási Hivatala – mint 
az elsőfokú élelmiszerlánc-felügyeleti jogkör 
gyakorlója – a mézelő méhek nyúlós költés-
rothadása betegsége miatt Szerencs, Prügy, 

Taktakenéz, Taktaszada, Taktaharkány, Mező-
zombor települések közigazgatási területére 

községi zárlatot rendelt el a betegség tovább 
terjedésének a megakadályozása érdekében. 
Ez idő alatt a települések közigazgatási te-
rületéről méhcsaládokat, méhészeti felszere-
léseket, valamint oda fogékony méhcsaládo-
kat tilos beszállítani. A beteg méhcsaládokat 
és a fertőzést közvetítő tárgyakat meg kell 
semmisíteni. A lezárt települések területén 
méhészeti kiállítást nem szabad tartani. A 
községi zárlat alatt lévő valamennyi méhé-
szet méhcsaládját – nyúlós költésrothadás 
céljából – a hatósági állatorvosnak vagy a 
méhegészségügyi felelősnek meg kell vizs-
gálnia.

Prügy két méhészetéből a területileg 
illetékes hatósági állatorvos vizsgálat-
ra küldött lépmintában a Nemzeti 
Élelmiszerlánc-biztonsági Hivatal Ál-
lategészségügyi Diagnosztikai Igaz-
gatóság Debreceni Laboratóriumában 
mézelő méhek nyúlós költésrothadá-
sa állatbetegséget állapítottak meg.

MÉHÉSZEK FIGYELEM!
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Szerencs Város Önkormányzata Képviselő-testületének többször mó-
dosított, a pénzbeli és természetbeni támogatásokról szóló 3/2015. 
(II.26.) rendelet 9.§-ban meghatározott feltételek alapján tanévkezdési 
támogatás állapítható meg az általános iskolai, valamint középfokú 
oktatási intézményben tanulmányokat folytató gyermek/-ek jogán an-
nak a szülőnek vagy más törvényes képviselőnek, aki a kérelem be-
nyújtását megelőző egy éve Szerencs város közigazgatási területén 
állandó lakcímmel rendelkezik. 
Tanévkezdési támogatásra jogosult továbbá saját jogán az a nagykorú, 
aki első felsőfokú végzettsége megszerzése érdekében nappali okta-
tás munkarendje szerint tanulmányokat folytat és a kérelem benyúj-
tását megelőző egy éve Szerencs város közigazgatási területén állan-
dó lakcímmel rendelkezik. 
A támogatás megállapításának feltétele, hogy a kérelmező családjá-
ban a havi egy főre jutó jövedelem összege ne haladja meg a szociális 
vetítési alap (2023-ban 28.500 Ft) 800%-át (228.000 Ft), amennyiben 

a gyermeket egyedülálló szülő vagy törvényes képviselő neveli, a szo-
ciális vetítési alap összegének 900%-át (256.500 Ft). 
A támogatás összege 10.000 Ft/tanuló, melyet vásárlási utalvány for-
májában kapnak a jogosultak. 
A támogatás kérelemre állapítható meg, amit 2023. július 15. és 2023. 
október 15. napja között lehet előterjeszteni a Szerencsi Polgármesteri 
Hivatalban. 
Az ehhez szükséges nyomtatvány letölthető Szerencs város honlap-
járól (szerencs.hu), illetve beszerezhető a Szerencsi Polgármesteri Hi-
vatal információs pultjánál (Szerencs, Rákóczi út 89.). A kérelemhez 
csatolni kell közép-, illetve felsőoktatásban résztvevő tanulók eseté-
ben az oktatási intézmény által kiadott, nappali oktatás munkarendje 
szerint fennálló tanulói/hallgatói jogviszony igazolását. 
Ha az igényléshez további információra vagy segítségre van szüksége, 
akkor hívja munkaidőben a (0647) 565-200-as telefonszámot. 

Nyiri Tibor polgármester

IGÉNYELHETŐ A TANÉVKEZDÉSI TÁMOGATÁS

A beteg méhcsaládokat megsemmisítik. Ké-
pünk illusztráció

A rágcsálók akár fertőző betegséget is ter-
jeszthetnek.
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A nemezkészítés egy ősi kelmekészítő mesterség, melynek során az állati 
szőrökből erős, mégis puha, jól szigetelő anyag keletkezik. A gyapjúhoz 
– a nemez alapanyaga – több gyógyító tulajdonságot is társítanak: egy-
részt serkenti a vérkeringést, enyhíti az ízületi és izomfájdalmakat, a ben-
ne lévő lanolin pedig ortopédiai és reumás betegségek ellen hatásos. A 
nemezkészítés szerepe különleges a magyar kultúrában, gyökerei nép-
ünknél több ezer évre nyúlnak vissza, és mi vagyunk a legnyugatibb nép, 
mely ősmesterségeként művelte. 
A megjelenteket Király Judit, a Szerencsi Művelődési Központ és Könyvtár 
megbízott igazgatója köszöntötte. Beszédében elhangzott, hogy a Nem-
zeti Művelődési Intézet 2021 őszén tette közzé a „Tudásunkkal kézen 
fogva” elnevezésű felhívást a művelődő közösségek megerősítése cél-
jából, a Közösségi Élet Újraindításáért Felelős Operatív Törzs egyetértése 
mellett Magyarország Kormányának támogatásával. Ekkor hat féle szak-
köri tevékenység meghirdetése történt (mézeskalács sütés, vesszőfonás, 
gyöngyfűzés, csipkeverés, nemezelés, hímzés), melyekre a települések 
pályázhattak. „Két szakköre is nyertünk pénzt: a nemezelésre és mézes-
kalács sütésre” – mondta Király Judit, aki hozzátette: a foglalkozásokhoz 
szükséges anyagokat a Nemzeti Művelődési Intézet biztosította, mini-
mum öt fős csoportokra volt szükség húsz szakköri foglalkozásra. Az ok-
tatást Kóra Judit ötvösre bízták, aki nemezeléssel kapcsolatos tudását 
Békéscsabán szerezte. A szakkörökön hétről-hétre szebbnél-szebb alko-
tások készültek. 
Nyiri Tibor polgármester örömének adott hangot, hogy a koronavírus-
járvány után újra pezseg az élet a Rákóczi-várban, ahol számos program 
várja az érdeklődőket. „Azt kívánom, és azon fogunk dolgozni, hogy a 
városban minél több ehhez hasonló szakkör legyen. A Rákóczi-várnak 
mindig az volt az erőssége, hogy a zenei és kulturális programokon túl, 
szakkörök, klubfoglalkozások széles választékát nyújtotta” – mondta a 
városvezető, aki ehhez hozzátette: nagyon jó, hogy vannak ilyen szerve-

ződések, remek, hogy vannak olyan emberek, akik vevők erre. „Az okta-
tásban az intellektus fejlesztése nagyon fontos, a szakköri foglalkozások 
a tehetséggondozás színterei, én azt kívánom, legyen a városnak minél 
több hasonló programjai” – zárta gondolatait a városvezető. 
A nemezelők után a mézeskalács szakkör alkotásaiból is kiállítás nyílt 
augusztus 16-án a könyvtárban. A mézeskalács alakban és díszítmény-
ben egyaránt a legváltozatosabb sütemény. Kevés olyan nagy hagyo-
mánnyal rendelkező kézműves tevékenység van, amely változatlan alap-
anyagokból, összetevőkből készítve ma is él. 
A kiállítást megtisztelte jelenlétével Zámbori Adrienn módszertani re-
ferens, aki a Nemzeti Művelődési Intézet Borsod-Abaúj-Zemplén Vár-
megyei Igazgatóságot képviselte. Érdeklődésünkre elmondta, hogy az 
anyagi támogatás és az online segítő videókon túl fontos, hogy egy 
mentor is legyen a helyszínen, aki az egész munkafolyamatot koordi-
nálja. Szerencsen ez a két személy Kóra Judit és Garay Lászlóné Piroska 
volt, akik nagy tapasztalattal rendelkeznek a saját szakterületükön. A 
szakköri foglalkozások a jövőben tovább folytatódnak gyertyaöntéssel 
és bútorfestéssel.

A nemezelő és a mézeskalács szakkör résztvevőinek mun-
káiból nyílt kiállítás a Szerencsi Művelődési Központ és 
Könyvtárban, július 25-én és augusztus 16-án.

KIÁLLÍTÁS A SZAKKÖRÖK MUNKÁIBÓL

A magasabb szintű jogszabály (törvény) szerint 
Szerencs Város Önkormányzata az erre vonat-
kozó rendeletét hatályon kívül helyezte. Koráb-
ban ez a helyi szabályozás biztosított többlet le-
hetőséget a helyi vállalkozásoknak, hogy a – fel-
tételek rendelkezésre állása esetén – negyedé-
vente igényelhettek (mentességi) igazolást, ami 
2023. június 30-cal megszűnt, mivel a helyi ön-
kormányzati rendelet a jogszabály erejénél fogva 
hatálytalan. 
Szerencs város polgármesterének ez irányú 
megkeresésére válaszolva a Zempléni Z.H.K. Hul-

ladékkezelési Közszolgáltató Nonprofit Kft. (ZHK 
Kft.) közölte, hogy ellenkező rendelkezésig a 
2023. június 30-ig szerzett jogok és kötelezett-
ségek (pl. mentesség, kedvezmény stb.) nem vál-
toznak, az év végéig hatályban maradnak, 
amennyiben azokban a módosításra okot adó 
körülmény nem áll be. 
A gazdálkodói szervezetek mentességével ösz-
szefüggésben a 2023. évre kiadott jegyzői iga-
zolások a vonatkozó év kapcsán érvényesek, 
azonban jogszabályi felhatalmazás hiányában 
2023. július 1. napjától jegyzői igazolás a díjfize-
tés alóli mentesülés témájában a korábbi rende-
letben meghatározott esetekre vonatkozóan 
nem adható, mivel a magasabb rendű jogszabály 
(törvény) az önkormányzatok hatásköréből ki-
véve a feladatellátást az ezzel összefüggő ren-
deletalkotás jogát is elvette. 
A hulladékgazdálkodási közszolgáltatási részte-
vékenység keretében végzett szolgáltatás igény-
bevétele minden ingatlanhasználó részére köte-

lező, aki fizetési (vevő) azonosító birtokában 
ügyfélnek minősül. Az ingatlan tulajdonosa min-
den esetben ingatlanhasználónak – és így a kö-
telező szolgáltatás alanyának – minősül, addig 
az időpontig míg saját maga vagy meghatalma-
zottja, az ingatlan új tulajdonosa vagy az ingat-
lan használatának jogosultja az ingatlan feletti 
rendelkezési jog átruházását igazoló dokumen-
tumot – birtokbaadási jegyzőkönyv, bérleti szer-
ződés stb. – be nem mutatja a Területi Szolgál-
tató Ügyfélszolgálatán – a ZHK Kft. válaszában. 
„Mivel Szerencs Város Önkormányzatának 2023. 
július 1-től nincs sem jog- se, hatásköre hulladék-
gazdálkodási ügyekben, ezért kérem, hogy ezzel 
kapcsolatos kérdéseikkel a MOHU ügyfélszolgá-
latát szíveskedjenek keresni” – hangsúlyozta 
Oleárné dr. Kádas Marianna, címzetes főjegyző. 

Panaszkezelési hely (Ügyfélszolgálat): 
Cím: 1117 Budapest, Galvani utca 44. 

Email: info@mohu.hu 
Telefonszám: +36 1 776 7770

Az Országgyűlés által elfogadott tör-
vény alapján 2023. július 1-től hatály-
ba lépett a hulladékgazdálkodási 
koncesszió, így ettől a naptól kezdve 
a hulladékgazdálkodás kikerült a he-
lyi önkormányzat feladatai közül – 
adott tájékoztatást Oleárné dr. Ká-
das Marianna, címzetes főjegyző.

ÁLLAMI FELADAT A HULLADÉKGAZDÁLKODÁS

A nemezelő szakkör résztvevői.
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Az egész napos falunap délelőtt kispályás focibajnoksággal vette kezdetét, 
majd ezt követően a főző -és süteménysütő verseny résztvevői hozzáláttak 
az ételek elkészítéséhez. Amíg a csapatok az ízletesebbnél ízletesebb enni-
valókat készítették, a családokat a gumikerekű kisvonat és különböző ügyes-
ségi játékok, többek között: célbadobás, gumicsizma hajítás, traktorhúzás 
és furikoló verseny várta. A legkisebbeknek volt ugrálóvár, kézműveskedés, 
arcfestés, csillámtetoválás és lufihajtogatás is. A régi iskolában Ficsor György-
né festményeiből és Lovász Richárd fotóiból nyílt kiállítás. A program része-
ként megemlékeztek az államalapításról. Az ünnepi beszédet Koncz Zsófia 
országgyűlési képviselő, miniszterhelyettes és Nyiri Tibor polgármester tar-
totta, majd megkoszorúzták Ond vezér mellszobrát. Az Új kenyeret a törté-
nelmi egyházak képviselői szentelték és áldották meg. Ezt követően kihir-
dették az ügyességi játékok, valamint a főző -és süteménysütő verseny dí-
jazottjait. A falunapon Budai Vivien, Újvári Marika és György László műsorait 
tekintette meg a közönség, majd az egész napos szórakozás Kocsis Janika 
mulatós koncertjével ért véget. A verseny utáni jótékonysági sütivásáron 
befolyt összeget a szervezők Ond szépítésére ajánlották fel.  
Nyiri Tibor érdeklődésünkre elmondta, hogy a rendezvény pénzügyi hátterét 
az önkormányzat költségvetéséből biztosította, természetesen voltak szpon-
zorok, akik termékeikkel, áruikkal segítették az esemény megtartását. Hoz-
zátetette ez a nap az ősök tiszteletéről, a hagyományok ápolásáról, a csa-

ládról és a szórakozásról szólt. 
Ond Vezér Napja Kispályás Focibajnokság végeredménye: 1. Kobrák, 2. Ze-
nész FC, 3. Nyalom a hangod. Gólkirály: Damu Gergő. Legjobb kapus: Tóth 
Marcell. Legjobb játékos: Balogh András. 
A főzőverseny végeredménye (zsűri: Barátki Lóránt séf, Danyi László, Rácz 
Miklós): 1. Székely Góbé, 2. Ondi Idősek Klubja, 3. Szerencsi Logiklub. 
Ond Vezér Kedvenc Aprósütije Verseny végeredménye (zsűri: Halász Tiborné 
cukrászmester, Budai Norbert pék-cukrász, Barátki Lóránt séf): Sós kategó-
riában: 1. Nikházi-Apjok Krisztina, 2. Majorszki Andrásné, 3. Ficsorné Keresz-
tény Éva. Édes sütemény kategóriában: 1. Maczkó Zsoltné, 2. Kovács Beáta, 
3. Orgona Istvánné.

Szerencs Város Önkormányzata, valamint a Szerencsi Mű-
velődési Központ és Könyvtár augusztus 19-én rendezte 
meg Ond vezér Napját.

A Tokaj-Hegyalja és Zemplén legnagyobb kulturális fesztiváljának szerencsi 
programsorozata „Szabad egy bécsi táncra?” című komolyzenei előadással 
kezdődött szeptember 12-én, a Rákóczi-vár belső udvarán. A méltán híres 
Budafoki Dohnányi Zenekart az osztrák-olasz származású Guido Mancusi 
karmester vezényelte. A zenekar tagjai már szinte otthon érzik magukat vá-
rosunkban, hiszen évről évre ők nyitják a szerencsi programsorozatot. 
Olyan darabok csendültek föl, amelyek híven tükrözték a 19. századi báli 
hangulatot. A koncert első kétharmadában a Strauss-család tollából szár-

mazó, ismert bécsi zenék (ifj. Johann Strauss: Indigo Marsch, A szférák zenéje 
– keringő, Árvácska polka-mazurka, ifj. Johann Strauss: Im Sturmschritt, Mir-
tuszkoszorú keringő), a továbbiakban pedig a karmester Aranykor-ihletésű, 
nagy sikert arató tánczenéi szólaltak fel, melyek szintén 19. század hangu-
latát idézik, de grandiózus, 21. századi köntösben. 
A Munkás Szent József római katolikus templomban Gyöngyösi Levente 
szerzői estjének örülhetett a nagyérdemű, a bemutatott dallamokat a Se-
venteen Singers szólaltatta meg. Az augusztus 15-én megtartott koncerten 
felcsendültek latin nyelvű egyházi kórusdarabok, közöttük olyan művek, 
amelyeket a magyar közönség nem hallhatott korábban, mivel külföldi kó-
rusok megrendelésére készültek, ugyanakkor megszólalt egy többtételes 
kantáta is a 71. Zsoltár szövegére. Gyöngyösi Levente maga vezényelte az 
erre az alkalomra alakult tizenhét tagú énekegyüttest, melynek hivatásos 
énekművészei a Purcell Kórus, a Nemzeti Énekkar és a Magyar Rádió Ének-
karának tagjai közül kerültek ki.

Az idei Zempléni Fesztivál húsz településen, ötven hely-
színen és több mint ötszáz fellépő művésszel várta a szó-
rakozni vágyókat augusztus 11-19-e között. Szerencsen 
a már visszatérő vendégek számító Budafoki Dohnányi 
Zenekar és a Seventeen Singers adott koncertet.

A XXXII. ZEMPLÉNI FESZTIVÁL 
PROGRAMJAI SZERENCSEN

A Budafoki Dohnányi Zenekar már visszatérő vendégnek számít.

Az Ondi Idősek Klubjának főzőcsapata.

A Seventeen Singers előadása a templomban.

OND VEZÉR NAPJA
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A szakmai látogatáson résztvevőket a Rivensco 
Consulting Ltd., a több mint 20 éves tapaszta-
lattal rendelkező szervezet fogadta, melynek 
székhelye Ciprus délnyugati részének turisztikai 
központjában, Paphosban található. 

A cég évente több mint 800 nemzetközi 
résztvevőt fogad főként Európából, az Eras-
mus plusz program keretében. A szakképzés-
ben tanuló diákoknak széles a kínálat: többek 
között a vendéglátás, kereskedelem, elektro-

nika és elektrotechnika, informatika, szépé-
szet ágazati profillal rendelkezők számára, a 
munkatársaknak pedig nyelvi és egyéb mód-
szertani kurzusokat szerveznek. Ebben az év-
ben a Szerencsi SZC iskoláiból több diákcso-
port is Paphoson töltötte a kéthetes szakmai 
gyakorlatát. 
A mostani látogatás során egyeztetések történ-
tek a jövőbeni rövid- és hosszútávú tanulói cso-
portokról, valamint a kölcsönös szakmai elvá-
rásokról. Ezen kívül a Szerencsi SZC küldöttsé-
gének tagjai különféle ágazatok munkahelyeit 
látogatták meg: szépészet, sport, építőipar, va-
lamint specializált gép- és járműgyártás. Utóbbi 
ágazaton belül autószerelő műhelyeket néztek 
meg. A jelentős idegenforgalom miatt a turiz-
mus-vendéglátás ágazatban is foglalkoztatják a 
diákokat. 
A résztvevőknek lehetőségük nyílt megnézni a 
helyi iskola épületét és konzultáltak informatikai 
ágazatban oktató tanárral is. A Paphosra érke-
ző, szakmai gyakorlaton résztvevő diákok az is-
kola jól felszerelt tanműhelyében is meg tudják 
oldani a feladatokat. A szakmai menetrendet 
követően kulturális programon vehettek részt 
a pedagógusok. Ez utóbbiak között szerepelt a 
helyi archeológiai múzeum látogatása, megnéz-
ték az Unesco Világörökséghez tartozó temp-
lom freskóit, a belváros ősi épületeit és termé-
szetesen a Földközi - tengert.

A Szerencsi Szakképzési Centrum nyolc fős delegációja utazott Paphos vá-
rosába szakmai látogatásra az Erasmus plusz program keretében.

SZAKMAI LÁTOGATÁS CIPRUSON

A szakmai látogatás résztvevői. (Fotó: Szerencsi Szakképzési Centrum)

A 2023-as év Tokaj-Hegyalján kihívásokkal teli volt. Nem volt egyszerű 
növényvédelmi szempontból és gazdaságilag. A lisztharmat és a pero-
noszpóra jelentős mértékben kedvezett a kártevőknek. „Sok volt az eső, 
amit többnyire forróság követett, ennek következtében megnőtt a pá-
ratartalom és egyre több növény lett beteg” – mondta Csorba Péter, aki 
14 éve nem látott ennyire intenzív peronoszpórát a saját ültetvényén. 
Hozzátette, ez főként az ökológiai gazdálkodás sínylette meg, ahol nem 
alkalmazhatnak felszívódó vegyszereket, csak többnyire kén vagy réz ala-
pút, és azt is csak korlátozott mértékben. “A rengeteg eső egyszerűen 
lemosta ezeket, hiába kezeltük újra és újra a dűlőket. Ilyen időjárási kö-
rülmények között nagyon nehéz volt gátat szabni a betegségeknek” – 
hangsúlyozta a borász. 
Ha mindez még nem volna elég, az infláció csak tovább rontott a hely-
zeten. Csorba Péter szerint van olyan növényvédő szer aminek az ára a 
duplájára emelkedett, nem beszélve az üzemanyagról és az energiaárak-
ról. „Elszálltak az árak, ezzel és az idei év nehézségeivel együtt nagy ter-
mésvesztéssel kell számolni a helyi borászok többségének. A minőséget 

most még kicsit korai megítélni, az majd csak később derül ki” – adott 
tájékoztatást Csorba Péter, aki megerősítette a hírt, miszerint a borke-
reslet az utóbbi évben visszaesett. A jó minőségű, kiváló alapanyagokból 
készült borok luxuscikknek számítanak egy olyan világban, amikor na-
gyon meg kell húzni a nadrágszíjat. Az emberek olyanokon kezdenek el 
spórolni mint éppen a borfogyasztás. „Ez érződik a kereskedőinknél és 
az éttermekben egyaránt. Ezt a nehéz időszakot valahogy túl kell élnünk” 
– zárta gondolatait Csorba Péter aki hozzátette, hogy mindezek ellenére 
is csak minőségi borokat fognak készíteni, nem akarnak áttérni a mennyi-
ségi termelésre.

NEHÉZ ÉV A HELYI BORÁSZATOKBAN
Közel sem mondható eddig optimálisnak az idei év a helyi 
borászok körében. Ugyanis a jótékony csapadékos időjá-
rás hátulütője, hogy kedvez a gombás betegségek kiala-
kulásának, amik az idén régóta nem látott mértékben ti-
zedelik a helyi szőlőtermést. A Szerencsi Híreknek Csorba 
Péter, a legyesbényei Montium Borászat tulajdonosa 
adott tájékoztatást az idei esztendő tapasztalatairól.

A Montium Borászat dűlője Legyesbényén.
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A szenior örömtánc, vagy más néven időskori tánc, számos előnnyel járhat 
a korosabb emberek számára. Az első és legfontosabb, hogy a tánclépés-
eket úgy tervezik meg, hogy azok alkalmazkodjanak az idős szervezethez, 
csak kíméletes mozgáselemeket tartalmaz. Csoportos tevékenység lévén 
biztosítja az idősebb embereknek, hogy találkozzanak, beszélgessenek és 
interakcióba lépjenek. A tánc és a zene összhangja kellemes érzéseket és 
boldogságot hoz magával. A rendszeres mozgás segít csökkenteni a 
stresszt és enyhíti a szorongást. 
Angyal Györgyné elmondta, hogy többféle táncot tanítanak. „A foglalkozá-
sok alkalmával a polkától a csacsacsáig, a szambától a bécsi keringőig minden 
megtalálható a kínálatban” – mondta az oktató, aki hozzátette, hogy még 
linedance-t (sortánc) is tanít. Az oktató hangsúlyozta, hogy jó kapcsolatot 

ápol Csirmaz Szilviával, Magyarország szenior örömtánc szakreferensével, aki 
rengeteg tanácsot ad. A foglalkozásokat minden héten csütörtökönként tart-
ják a Szerencsi Közösségi Házban (régi „R-épület”) délután 17 órától, ahová 
minden érdeklődőt – hölgyeket és férfiakat – szeretettel várnak.

A megmérettetés első napján Nyiri Tibor pol-
gármester köszöntötte a jelenlévőket. A város-
vezető beszédében örömét fejezte ki, hogy a 
versenyen sok a fiatal játékos. „Örvendetes lát-
ni, hogy sok az ifjú sakkozó, ami arra enged kö-
vetkeztetni, hogy továbbra is van jövője a 
Zemplén Kupa Sakkversenynek” – mondta Nyiri 
Tibor, aki ehhez hozzátette: az esemény az ön-
kormányzat támogatásával valósulhatott meg. 
A polgármester nyomatékosította, hogy szük-
ség van olyan programokra, eseményekre ami 
a város és Zemplén jó hírnevét öregbíti. 
Kristóf Péter nemzetközi versenybíró érdeklődé-

sünkre elmondta, hogy a versenyre ötvenen ér-
keztek – vegyesen felnőttek és fiatalok – akiket 
három kategóriába soroltak. A mérkőzéseket 
svájci rendszer szerint bonyolították, ami azt je-
lenti, hogy mindenki egyenrangú ellenfelet kapott. 
A 33. Zemplén Kupa végeredménye: A cso-
port: 1. Gáthi Donát (DVTK) 5.5, 2. Csendi Balázs 
(Miskolci KisBocsok) 5, 3. Fehér Tamás (HÜSI SC 
Budapest) 4.5. Legjobb ifjúsági: Fehér Botond (HÜ-
SI SC Budapest) 3.5. Női játékos: Medvegyné Ba-
logh Emese (Magyar Testnevelési Egyetem) 2.5. 
B csoport: 1. Farkas Csaba (Szirmabesenyő/SAS-
SE) 2.5, 2. Tóth Csaba (Szerencs VSE) 5.5, 3. Zilahi 
Gábor (Vasas SC) 5.5, 4. Barabás Tibor (Szirma-
besenyő/SSASSE), 5. Hajdú István (Szentesi Sakk 
SE) 4.5, 6. Szalánczi Flóra (Szerencs VSE) 4. Leg-
jobb ifjúsági: Tóth Antal Kazimierz (DVTK) 3.5. 
Legjobb szenior: Ladislav Radi (szlovák) 4. Leg-
jobb női: Drajkó Dóra (Kőbánya SC) 3. Legjobb 

szerencsi játékos: Szőke Gábor 2. C csoport: 1. 
Hajdu István Károly (Miskolci KisBocsok) 7, 2. 
Szanyi P. Sándor (Nyíregyházi Egyetemi SE) 5, 3. 
Eva Maria-Luiza (Románia) 5. Legjobb ifjúsági: 
Medvegy Mária (Magyar Testnevelési Egyetem) 
5. Legjobb szenior: dr. Porcza Antal Ottó (Sziget-
közi Sakkozók SE) 4. Legjobb női játékos: Kovács 
Ágnes (DVTK Miskolc) 4. Legjobb szerencsi játé-
kos: Simon Tibor (Szerencs VSE) 4.

A szervezők tájékoztatása szerint a Révfülöp és Balatonboglár közötti klasz-
szikus, 5,2 kilométeres erőpróbát közel 9500 úszó próbálta leküzdeni, akik-
nek a délnyugati irányból kissé megélénkült szél miatt kialakuló hullámzás 
nehezítette az úszást. Hozzátették, a halasztás ellenére is több, mint tízez-
ren teljesítették a különböző távokat. Rábainé Végh Anett – aki maga is 
részt vett az eseményen – arról adott tájékoztatást, hogy a 200 vitorlásból 
álló úszófolyosón 2 kórházhajó vigyázott az úszókra, átevezőkre. A Közép-
Európa legnagyobb taván megtartott eseményen szerencsiek is évek óta 
rajthoz állnak. Kiss Rozi, Galyas Dorka, Galyas Gréta és Szentirmai Gergő 
először úszták át a Balatont. Kazsik Csenge új egyéni csúccsal a 2011-es lá-

nyok között a 3. legjobb időeredményt érte el. 
A szerencsi úszók névsora: Szentirmai Gergő, Ladinszki Levente, Galyas Zol-
tán, Galyas Gréta, Galyas Dorka, Kazsik Sándor, Kazsik Csenge, Kiss Rozi, 
Rábainé Végh Anett, Rábai Bence, Balázsfalvi József, Kelecseny Ádám, Ke-
lecseny Róbert és Kelecseny Fanni. Fotó: magánarchívum

Városunkban a koronavírus-járvány előtt volt utoljára 
szenior örömtánc. A pandémia után a foglalkozások nem 
indultak újra. Angyal Györgyné, aki korábban szintén járt 
a foglalkozásra úgy döntött, hogy megszerzi a szükséges 
képesítést és újraindítja a foglalkozásokat Szerencsen.

Harmincharmadik alkalommal rendez-
ték meg városunkban augusztus  
17–20. között a Zemplén Kupa Sakk-
versenyt. Az eseményre az ország 
minden részéről neveztek a sportolók.

A különböző távokon több mint tízezer amatőr és profi 
sportoló vett részt a július 22-ről másnapra halasztott 41. 
Lidl Balaton-átúszáson.

33. ZEMPLÉN KUPA SAKKVERSENY

ÚJRA VAN SZERENCSEN SZENIOR ÖRÖMTÁNC

Résztvevők táncolnak a Szerencsi Közösségi Házban.

Idősek és fiatalok egyaránt jelen voltak.

ISMÉT ÁTÚSZTÁK A BALATONT

A sportolók újra bizonyítottak.



Kos: III. 21. – IV. 20. 
A szeptember sok bátorságot és ener-
giát hoz a Kos életébe. Mivel ebben az 

időszakban nem fog aggódni semmiért, 
minden simán fog menni. Még a munkahelyi vagy 
az otthoni konfliktusok sem fogják zavarni. 

 
Bika: IV. 21. – V. 20. 
A Bika bezárkózik, és elkezd gondol-
kodni az életén. Magánéletében sok-

szor olyan helyzetbe kerül, amikor megha-
tározó döntéseket kell meghoznia. Fizikailag fá-
radtnak érezheti magát… 

 
Ikrek: V. 21. – VI. 21.  
Az Ikrek sok stresszel néznek szembe. 
Sok kötelesség felhalmozódik, és roha-

násba fog kerülni, amikor már nem élvez 
semmit. Ezért jobb, ha ebben az időszakban nem 
kezd bele szellemileg megterhelő dolgokba. 

 
Rák: VI. 22. – VII. 22. 
Szeptember lesz az a hónap, amikor a 
Rák úgy érzi, hogy kapcsolatban kell 

lennie valakivel, akár a közeli barátaival, 
akár a párjával. Vágyni fog egy ölelésre, közelségre 
és a megnyugvásra, hogy szeretik. 

Oroszlán: VII. 23. – VIII. 23. 
A szeptember nyugodt lesz Oroszlán 
számára. Felfedez egy olyan zenei te-

hetséget, amelyet mindenképpen el kell 
kezdenie fejleszteni. Próbáljon meg beiratkozni 
egy zenei tanfolyamra. 

 
Szűz: VIII. 24. – IX. 23.  
A Szűzben felébrednek a szülői ösztö-
nök. Szeretne több időt tölteni a gye-

rekeivel, akik nagyon boldogok lesznek, és 
nagyon jól fognak szórakozni együtt. Ha nincs 
gyereke, legyen bébiszitter. 

 
Mérleg: IX. 24. – X. 23.  
A Mérlegek depressziósnak érezhetik 
magukat. A negatív érzések hatással 

lehetnek az élete minden aspektusára, 
ezért ne engedjen nekik, és inkább próbáljon meg 
segítséget kérni a partnerétől vagy egy baráttól. 

 
Skorpió: X. 23. – XI. 22. 
A szeptember energikus hónap a Skor-
pió számára. Szükségét fogja érezni az 

otthoni környezet megváltoztatására, ezért 
nagy lelkesedéssel fog neki a lakásfelújításnak, 
vagy legalább egy nagytakarítást fog végezni. 

Nyilas: XI. 23. – XII. 21. 
A Nyilasok életük néhány területén ra-
gyognak majd, különösen a sporttevé-

kenységeik terén. Főleg csoportos tevé-
kenységekben tudja majd kamatoztatni a benne 
rejlő lehetőségeket. 

 
Bak: XII. 22. – I. 20. 
Szeptember folyamán rengeteg mun-
ka és feladat halmozódik fel. A hónap 

elején a figyelmetlenség veszi át az ural-
mat. Az időbeosztása elég rossz lesz, és a legtöbb 
dolgot nem fogja megtenni, amit eltervezett.  

 
Vízöntő: I. 21. – II.19. 
A Vízöntőknek szeptemberben fel kell 
készülniük a magánéletük számos vál-

tozására. Nagyon bizonytalan lesz és lob-
banékony. Vigyázzon, hogy ne bántson meg sen-
kit, mert erre hajlamos lehet sajnos.  

 
Halak: II. 20. – III. 20. 
Az időjárás változásai és a feladatok 
száma negatívan befolyásolja Önt, és 

stresszesnek érzi magát; még hajlamos le-
het bizonyos depressziós állapotokra is. Feladata 
ebben a hónapban a lelki harmónia elérése.

Szerencsi Hírek 2023. szeptemberi horoszkóp

VÍZSZINTES: 1. A beküldendő megfejtés. 6. Község Vas 
megyében. 11. Névelővel: balti nyelvcsalád egy mára kihalt 
népe volt. 13. Igekötő. 14. Bors fele! 15. Hangoskodva mula-
tozó. 17. Fekvőhelyét elhagyja. 19. Irodalmi vonatkozású 
epigramma. 20. A dúr skála első hangja. 21. Tömöszöl. 23. 
Tőzeg páratlan számú betűi! 24. Világító dióda. 25. Emberi 
szőrzetnek levágására használt szerszám. 26. A Hold egyik 
fázisa. 27. A sor elején. 28. Ketté osztott ország Kelet-Ázsi-
ában. 29. Szótoldalék. 30. Középen megóv! 32. Számítógép 
memória féleség. 33. Steven Spielberg kedves űrmanója. 34. 
Csorgó, eszterhéj. 37. Alkoholos (ital). 39. Azonos betűk. 40. 
Te; latinul. 42. Aki nekünk nagyon kedves. 44. Szamóca. 
FÜGGŐLEGES: 1. Angol főnemesi cím. 2. Globális mű-
holdas navigációs rendszer. 3. Az ittrium és oxigén vegy-
jele. 4. Város Pest megyében. 5. Édes; franciául (szeszes 
ital). 7. És; latinul. 8. Albánia pénzneme. 9. „Nekem van 
…” (János 4,27-42). 10. Dallam. 12. Irodalmi mű tömörí-
tése, elnagyolt kivonata. 16. 16. századi, pontozott rit-
musú angol népi tánc. 18. Zorba, a … (filmcím 1964.). 
21. Hátrafelé halad az autó. 22. Hazánk olajipari cége. 24. 
Lenti helyre tesz. 25. Község megyénkben Kazincbarcika 
mellett. 26. Lakoma. 30. A sokat dolgozott kéz lehet 
ilyen. 31. Régi, elavult holmi. 34. Tízszer száz. 35. Telepü-
lés Olaszországban Pavia megyében. 36. Vicc névadója, 
szereplője. 38. … Francisco: város Kaliforniában. 39. 
Czuczor Gergely álneve. 41. Utolsó posta rövidítése. 43. 
Az egykori NSZK és Csehszlovákia autójelzése volt.

Előző rejtvényünk megfejtése: „Vadgesztenyén is szúr a tüske”. A szerencsés nyertes: Benkó István. Megfejtőnk 1 db csokoládé csomagot 
kap ajándékba. A nyeremény átvehető a Szerencsi Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálatán. A fenti rejtvény megfejtését szeptember 22-ig pos-
tázzák címünkre (3900 Szerencs, Rákóczi út 89.) vagy adják le a Szerencsi Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálatán. A keresztrejtvény helyes meg-
fejtői között 1 db 3.000 forint értékű csokoládécsomagot sorsolunk ki.

SZERENCSI hírekhírek SZABADIDŐ18
KERESZTREJTVÉNY
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Vásárolok képeslapokat, kitünteté-
seket (jelvényeket, kitűzőket), régi 
iratokat, porcelánokat, fém-, papír-
pénzeket (akár ömlesztve), katonai 
dolgokat (kard, szurony, egyenruha), 
képregényeket, festményeket, órá-
kat, zsebórákat, régi játékokat. Ha-
gyatékok, gyűjtemények azonnali, 
készpénzes felvásárlása! Hívására 
házhoz megyek! Hívjon bizalommal! 
Tel.: +36 (30) 134-6205.
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apróhirdetés

A Szerencsi Hírek 

következő száma 

2023.  

szeptember 29. 

jelenik meg.



M
eg

új
u

l 
a 

vo
lt

 c
u

ko
rg

yá
ri

 i
ro

d
ah

áz
.  

C
ik

kü
nk

 a
 7

. o
ld

al
o

n 
o

lv
as

ha
tó

.


